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Fritidscentret 
kæmper for pladsen

Fritidscenter Islands Brygge 
drømmer om nye pavillon-
bygninger til de store børn. 
Men fælledfredning og fejl i 
forvaltningen får projektet til at 
trække ud

Tung trafik på vej 
væk fra Artillerivej

Nu er der skub i sagerne. 
Politikerne vil have undersøgt 
alle muligheder for at gøre 
Ørestads Boulevard mere 
lastbilvenlig og for at få tung 
trafik væk fra Artillerivej.

Metrobyggeri kan 
give byggelarm og 
trafikbøvl 

En metrobyggeplads i Axel 
Heides Gade kan lukke gaden 
Islands Brygge for gennem-
kørende trafik i fire år og give 
store støjgener for naboerne
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De nu næsten færdigopførte posttårne henlægger Kulturhuset Islands Brygge i skygge i op til en halv time i sommerperioden                                                                                                        

TANGOBAR / NJALSGADE 23D / ISLANDS BRYGGE
LOKALEUDLEJNING / TANGOSKOLE / KURSER OG FOREDRAG

DU har brug for et lokale til din fest 
Konfirmation / Bryllup / Fødselsdag,
eller bare en god fest

VI har et fantastisk lokale på Bryggen, 
og hjælper dig gerne med at arrangere 
festen

Ring til Linus 27 11 24 10 og få en snak 
om mulighederne

Tekst og foto: Andreas Kirkeskov
redaktion@bryggebladet.dk

De slanke, cylinderformede 
posttårne, hvoraf det højeste 
er 115 meter, knejser over 
havneløbet på den modsatte 
side af havnen. Fremover 
kommer tårnene til at stjæle 
op til en halv times sol i Hav-
neparken.

Det fremgik af de skygge-
diagrammer, der blev lavet 
i forbindelse med lokalplan-
arbejdet for tårnene. Her blev 
nemlig lavet en særlig analyse 
af, hvordan skyggeforholdene 
vil påvirke Islands Brygge. 

skyggerne bliver lange
Analysen viste, at skyggen 
fra det højeste tårn vil ramme 
Kulturhuset Islands Brygge 
klokken 20.10 den 21. juni. Kl. 
20.40 har skyggen bevæget 
sig væk fra Kulturhuset, og 
kl. 20.50 er den helt væk. Der 
vil altså være skygge på kul-
turhusets udeareal i cirka en 
halv time. Skyggerne fra det 
højeste tårn vil også ramme 
de bagvedliggende boliger i 
en kortere periode på maksi-
malt 10 minutter.

Nu har tårnene efterhån-
den nået deres fulde højde, og 
i næste uge vil det for første 
gang vise sig, hvordan skyg-
gerne falder. det 115 meter høje tårn i Postbyen kaster skygger på Islands Brygge i sommerperioden.
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Klubbens nye klatretårn klar efter ferien

Tekst Andreas Kirkeskov
redaktion@bryggebladet.dk

Det nye klatretårn foran 
Fritidscenter Islands Bryg-
ge skulle egentlig have stå-
et klar til klatring allerede 
i maj sidste år, men nogle 
vigtige spildevandsrør un-
der tårnets placering har 
forsinket byggeprojektet. 
Men nu er byggeriet gået i 
gang, og hvis der ikke op-
står flere overraskelser, kan 
børn og unge klatre til tops 
igen på den anden side af 
sommerferien.

Tre års sagsbehandling
Det oprindelige tårn blev 
bygget i 1994, men efter 
mere end 25 års tro tjene-
ste blev det for fire år siden 
besluttet, at det var tid til at 
sende tårnet på pension og 
bygge et nyt. Men proces-
sen med at skaffe byggetil-
ladelse til det nye tårn trak 
ud i hele tre år. Og da alle 

tilladelser var i hus, og det 
gamle tårn var revet ned, 
opstod der nye problemer. 

Rørbøvl
Det viste sig nemlig, at der 
løber nogle spildevandsrør 
direkte under den place-
ring, hvor det nye tårn skul-
le opføres. Derfor vendte 
HOFOR tommelfingeren 
nedad til byggeprojektet.

- Det foreslåede klatre-
tårn ville stå direkte ovenpå 
nogle vigtige store spilde-
vandsrør. Dem skal vi passe 
på, så de ikke tager skade 
under et nyt byggeri, og 
hvis noget går i stykker, 
skal vi også hurtigt kunne 
grave fri omkring rørene. 
Det kan desværre ikke lade 
sig gøre med det foreslåede 
klatretårn og den konkrete 
placering, men vi kigger 
gerne på et nyt forslag eller 
en ny konstruktion. Det er 
altid en konkret vurdering, 
og nogle gange kan ændrin-

ger i placering og konstruk-
tion gøre en forskel, oplyste 
HOFOR sidste år. 

Derfor er det sidste års 
tid gået med at tilpasse pro-
jektet, så man ikke generer 
spildevandsrørene. Blandt 
andet er tårnet flyttet en 
anelse længere væk fra Ar-
tillerivej. Og det var godt 
nok for HOFOR, der har gi-
vet grønt lys til det nye pro-
jekt. Derfor kunne arbejdet 
gå i gang i midten af maj.

Metaltårn 
Hvor det oprindelige tårn 
var lavet af træ, bliver det 
nye bygget op i jern. Ifølge 
Fritidscenter Islands Bryg-
ges leder, Lars Munkedal, 
er tårnets plader stort set 
vedligeholdelsesfrie. Tår-
net bliver en anelse lavere 
end det gamle og bliver der-
udover vinklet, så beboerne 
på den modsatte side af Ar-
tillerivej får lidt bedre ud-
syn ud mod Amager Fælled.

Lars Munkedal håber, 
at tårnet kan være klar til 
brug i sensommeren, men 
han tør ikke love noget i til-
fælde af, at der dukker flere 
overraskelser op. 

Efter fire år og flere bump på vejen rejser Fritidscenter Islands Brygges nye 
klatretårn sig langt om længe på Artillerivej

sirius-tårnene døjer med utæt vandingssystem 
Det automatiske vandingssystem, der skal holde altan-beplantningerne på de to Sirius-tårne grønne og frodige, har 
døjet med problemer, næsten siden beboerne flyttede ind. Flere steder er rørene utætte, så der løber vand ned ad 
bygningernes facader

Tekst: Andreas Kirkeskov
Illustration: Henning Larsen 
Architects
redaktion@bryggebladet.dk

Det, der skulle være et af 
de to Sirius-tårnes kende-
tegn, har vist sig at være 
lidt af et problembarn. De 
to tårne på det sydlige Is-
lands Brygge har grønne, 
beplantede altaner, der 
skal få bygningerne til at 
fremstå grønne og skabe 
sammenhæng til havnen 
og fælleden. 

Altanregn
Men i perioder har den ma-
ritime forbindelse været 

tydeligere end den botani-
ske. Det automatiske van-
dingsanlæg, der skal sørge 
for, at planterne trives og 
fremstår grønne, har nem-
lig haft sine udfordringer. 
Flere beboere har oplevet, 
at rørene på vandingsan-
lægget har været utætte, 
hvilket har gjort, at der er 
løbet store mængder vand 
ned ad bygningens facade 
og på altaner på lejligheder 
længere nede. 

Bestyrelsen i Ejerfor-
eningen Havnebryggen 
Sirius er opmærksom på 
problemerne og arbejder 
sammen med bygherre og 
entreprenør på at løse dem. 

- Vores ejendom er kom-

pleks med masser af tek-
nik, inklusive vandings-
anlægget. Det er ikke 
unormalt, at komplekse 
anlæg har en svær opstart, 
som kræver opmærksom-
hed og justering, indtil de 
er endeligt indstillet og 
godt i drift. Vi har i samar-
bejde med både bygherre 
og entreprenør i det første 
år arbejdet tæt sammen for 
at få diverse opstartspro-
blemer løst. I forbindelse 
med et-års gennemgangen 
er nogle af disse problemer 
taget op igen. Bygherre og 
entreprenør er i skrivende 
stund i gang med at få dis-
se mangler og defekter ud-
bedret. Vandingsanlægget 

er på denne liste, og besty-
relsen forventer, at tingene 
kommer på plads inden for 
en overskuelig tid, skriver 
bestyrelsen i en mail til 
Bryggebladet. 

systematisk 
gennemgang
Sirius-tårnene er kun cirka 
halvandet år gamle, og iføl-
ge Bryggebladets oplysnin-
ger har vandingssystemet 
haft udfordringer, stort 
set siden beboerne flyt-
tede ind. Bryggebladet har 
derfor rettet henvendelse 
til PensionDanmark, der 
var bygherre på tårnene, 
for at spørge, om de har 

overleveret et defekt van-
dingssystem, om systemet 
blev testet inden overleve-
ring, og hvorvidt der blev 
fundet fejl på daværende 
tidspunkt, om de opfatter 
utæthederne som isolerede 
hændelser, eller om der er 
behov for en systematisk 
gennemgang af vandings-
systemerne som helhed? 

I en mail til Bryggebladet 
undlader PensionDanmark 
at svare på flere af spørgs-
målene, men oplyser:

- Vandingsanlægget har 
været vinterlukket, og i for-
bindelse med opstarten i 
foråret har ejerforeningen 
konstateret et par utæthe-
der, som pt. er ved at blive 
håndteret. Utæthederne 
håndteres af leverandøren 
af anlægget i god dialog 
med ejerforeningen. 

Fra firkantede klodser 
til hængende haver
De grønne altaner og van-
dingssystemet var faktisk 
ikke en del af det oprin-
delige projekt for Sirius-
tårnene. Men da det sene-
ste tillæg til lokalplanen 
for området var i offentlig 

høring, indeholdt mere 
end halvdelen af borger-
henvendelserne kritik af 
udformningen af tårnene, 
som blev beskrevet som 
‘firkantede klodser’. Der-
for blev der skrevet et nyt 
krav ind i lokalplanen om, 
at de to bygninger skulle 
have ‘plantebede og et 
centralt styret vandings-
anlæg’, og Henning Larsen 
Architects, der har tegnet 
tårnene, lavede en ny bear-
bejdning af facaden ud fra 
motivet ‘hængende haver’.

Bryggens hængende haver. 
De begrønnede altaner og 
det centrale vandingssystem 
blev skrevet ind i designma-
nualen for de to Sirius-tårne 
på grund af utilfredshed 
med tårnenes arkitektoniske 
kvaliteter.  
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FÆRRE SMERTER
MERE BEVÆGELIGHED 
STØRRE FYSISK FRIHED
BRYGGENS-OSTEOPATI.DK

DIN ANNONCE I 

20 68 11 62

GenBryggen
    ønsker alle en god sommer

Sidste åbningsdag før sommerferien er 
lørdag den 1. juli.

Butikken er lukket fra 3. juli til 31. juli. 

Find os på Facebook 

Åbningstider: mandag og onsdag 15-18, 
lørdag 11-14. 

Genbryggen, Reykjaviksgade 2, 2300 København S

ønsker alle en god sommer

I perioden fra 1. juli til 5. august
har vi åbent lørdage kl. 11-14

Fra 7. august er vi tilbage  
med vores normale åbningstider:

mandag og onsdag 15-18  
lørdag 11-14

Find os på Facebook
 

Genbryggen · Reykjaviksgade 2 
2300 København S

Ørestads Boulevard skal gøres lastbilegnet

Tekst og foto: Andreas Kirkeskov
redaktion@bryggebladet.dk

Hver dag kører hundredvis 
af tunge jordtransporter 
gennem beboede områder 
på Artillerivej og Røde Mel-
lemvej til stor gene for bebo-
ere på vejene og bekymring 
for forældre til de mange 
børn, der går i skole, insti-
tution eller til fritidstilbud 
på vejene. Derfor har der de 
seneste mange måneder væ-
ret et stigende pres på politi-
kerne for at flytte den tunge 
trafik til andre veje.

Flere har i den forbindelse 
peget på Ørestads Boule-
vard. Men denne vej er ind-

rettet med tre rundkørsler, 
der gør det vanskeligt for 
store lastbiler at komme 
igennem, og som i forvejen 
er meget belastet af uheld. 
Nu har en enig Borgerre-
præsentation besluttet at 
gøre noget ved Ørestads 
Boulevard, så den bliver en 
mere egnet vej for de mange 
lastbiler. I første omgang 
med midlertidige tiltag.

Kort og lang sigt
Der er nemlig allerede lang-
sigtede planer for at komme 
af med de tre rundkørsler. 
Ombygning af den nord-

ligste rundkørsel indgår i 
Teknik- og Miljøudvalgets 
forslag til cykelpakke til 
Budget 2025. De to øvrige 
rundkørsler forventes at 
skulle ombygges i forbindel-
se med anlæg af metrolinje 
M5. 

Men de planer har lange 
udsigter, og borgerne er ge-
neret af de mange lastbilkør-
sler i dag. Derfor ønskede 
Enhedslisten, at Teknik- og 
Miljøforvaltningen skal lave 
et oplæg til, hvordan Øre-
stads Boulevard kan gøres 
mere lastbilegnet her og nu. 

Midlertidige tiltag
SF fremsatte imidlertid et 
ændringsforslag, så forsla-
gets ordlyd i stedet blev “at 
Borgerrepræsentat ionen 
pålægger Teknik- og Miljø-
forvaltningen at vende tilba-
ge med et oplæg til, hvordan 
Ørestads Boulevard med 
midlertidige tiltag kan gø-
res mere lastbilegnet, ind-
til den kan ombygges fuldt 

som beskrevet i foranalysen 
fra 2021 og budgetnotater 
fremlagt ved budget 2022, 
2023 og 2024.”

Ændringsforslaget blev 
bakket op af samtlige andre 
partier inklusive Enheds-
listen, der dog afgav en så-
kaldt protokolbemærkning: 

“Enhedslisten havde 
gerne set, at der allerede 
nu blev arbejdet videre med 
en permanent ombygning 
af Ørestads Boulevard, så 
den lastbiltrafik, der i dag 
skaber trængsel og utrygge 
situationer ad andre ruter 
på Amager, kunne føres ad 
Ørestads Boulevard. Dette 
kunne man have fremmet 
via finansiering fra Lynet-
teholmspuljen. Men når et 
flertal i Borgerrepræsenta-
tionen ikke ville være med 
til dette, ser vi positivt på, at 
der som minimum arbejdes 
videre med midlertidige løs-
ninger for nu.”

Med midlertidige tiltag vil Borgerrepræsentationen gøre Ørestads Boulevard 
mere lastbilegnet for at få tung lastbiltrafik væk fra veje som Artillerivej og 
Røde Mellemvej

Teknik- og Miljøforvaltningen 
skal nu undersøge, hvordan 
Ørestads Boulevard, med 
midlertidige tiltag, kan gøres 
mere lastbilvenlig.

Politisk enighed om at føre 
tung trafik væk fra Artillerivej

Tekst og foto: Andreas Kirkeskov
redaktion@bryggebladet.dk

Presset for at få den tunge 
lastbiltrafik væk fra Ar-
tillerivej stiger. Nu har 
politikerne i Teknik- og 
Miljøudvalget besluttet, at 
forvaltningen skal under-
søge, hvilke handlemulig-
heder kommunen har for at 
begrænse lastvognskørsel 
på vejen.

skolevej
Lokaludvalg, forældrebe-
styrelser og naboer til Artil-
lerivej har i flere måneder 
råbt vagt i gevær på grund 

af de mange tunge køre-
tøjer, der hver dag kører 
på vejen. Både Skolen på 
Islands Brygge, adskillige 
daginstitutioner samt Sko-
lehaven, Thorolf Spejderne 
og Fritidscenter Islands 
Brygge har nemlig adresse 
på Artillerivej. Hundredvis 
af bryggebørn har derfor 
deres daglige gang på den 
befærdede vej, og det har 
skabt stor bekymring for 
trafiksikkerheden. Artil-
lerivej bliver nemlig også 
brugt flittigt af store ladvog-
ne, der kører jord til og fra 
et jorddepot på Selinevej. 

Det har fået Socialdemo-

kratiet til at stille forslag i 
Teknik- og Miljøudvalget 
om, at forvaltningen skal 
undersøge, hvad der kan 
gøres for at begrænse den 
tunge trafik. 

Omdirigering
“Vi ønsker at forvaltningen 
udarbejder en sag, der klar-
lægger udvalgets handle-
muligheder. Det kan for ek-
sempel være skiltning eller 
andre tiltag, der kan omdiri-
gere tung trafik fra Artille-
rivej (eventuelt i en begræn-
set tidsperiode, hvor der 
hentes og afleveres mange 
børn fra Skolen på Islands 
Brygge og de øvrige bør-
neinstitutioner, der ligger 
langs Artillerivej)”, lyder 
det i forslaget, der blev ved-
taget uden afstemning. 

Et enigt Teknik- og Miljøudvalg vil have tunge 
jordtransporter væk fra Artillerivej. Forvaltningen skal 
undersøge hvordan

Teknik- og Miljøforvaltningen 
skal nu undersøge, hvordan 
Ørestads Boulevard, med 
midlertidige tiltag, kan gøres 
mere lastbilvenlig.

Bryggen's Pizzaria · Leifsgade 9 · 32 54 53 33
Man. til fre.: 11.00 - 21.00 · Alle andre dage 12.00 – 21.00
(Midl. udbringning 11 - 21 ved bestilling over 100 kroner)

Få din yndlingsret
leveret til døren

eller som takeaway

Levering 45 til 55 minutter
Afhentning 10 til 20 minutter
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Amagers rammemand 
      Professionel indramning
      på eget værksted 

Få 20% rabat
på alle indramninger  
hvis du medbringer  
billede af denne annonce  
til butikken. 
Gælder til 31.08.24 
 
Åbent: man-fre 08.00-17.00 · lør 10.00-14.00 

Oliebladsgade 5 · 2300 S · 32 59 00 88

Grundlagt 1987

Bryggeboer kan beta-teste nyt program 
til registrering af støj fra fester, 
friområder og 
Foreningen Bryggen for Alle tester henover sommeren et nyt program, 
hvor beboere på Bryggen kan indrapportere støj fra både friarealer, caféer, 
restauranter og værtshuse. Foreningen håber, at så mange som muligt vil 
benytte programmet henover sommeren

Tekst: Andreas Kirkeskov
Illustration: Erik Mogensen
redaktion@bryggebladet.dk

Nu kan beboere på Islands 
Brygge være med til at kort-
lægge hvor på Bryggen, det 
støjer. Foreningen Bryggen 
for Alle har nemlig fået ud-
viklet et nyt program, hvor 
brugerne har mulighed for 
selv at registrere, hvorfra 
de oplever støjgener. For-
håbningen er, at program-
met kan hjælpe med at 
skabe et overblik over, om 
der er bestemte områder 
eller arrangementer, der 
er særligt støjbelastede. Et 
overblik, som foreningen så 
kan bruge i sin dialog med 
myndighederne, altså poli-
tiet og kommunen. Men der 
er ikke tale om officielle an-
meldelser eller klager, der 
bliver taget til efterretning 
af myndighederne.

Betatest 
Programmet fungerer som 

et oversigtskort over Bryg-
gen, hvor en række ude-
arealer samt restauranter, 
caféer og værtshuse er mar-
keret. Det er eksempelvis 
muligt at indrapportere støj 
fra både den kommunale og 
den privatejede del af Hav-
neparken, fra den beman-
dede legeplads i Gunløgs-
gade, parkeringspladsen 
ved daginstitutionen Snor-
retoppen og hele Njalsgade. 
Men også en række forskel-
lige udskænkningssteder 
som Café Alma, Bryggens 
Spisehus, Café Haraldsborg 
og Café Langebro. Oplever 
man støj fra disse eller nog-
le af de andre områder, der 
er oprettet i programmet, 
kan man registrere det ved 
at opgive sin e-mailadresse.

Mulighed for udvidelse
For nuværende dækker 

programmet kun den gamle 
del af Islands Brygge samt 
den privatejede del af Hav-
neparken. Men hvis brygge-

boerne tager programmet 
til sig, og de indsamlede 
data bliver fundet værdi-
fulde af politiet eller kom-
munen, kan det sagtens 
udvides med eksempelvis 
områder på det sydlige Is-
lands Brygge som Havnevi-
gen eller Sirius Plads.

Det er ikke muligt selv at 
tilføje nye støjende steder 
i programmet, men mener 
man, at der mangler noget, 
kan man kontakte Bryggen 
for Alle. Kontaktoplysnin-
ger kan findes på bryggen-
foralle.dk hvor programmet 
også findes.

sommertest
Programmet er ikke lan-
ceret officielt, men bliver 
testet i løbet af sommermå-
nederne. Her kan alle inte-
resserede registrere, hvad 
de oplever af støjgener. Det 
er muligt for alle at benytte 
programmet, og Bryggen 
for Alle håber, at bryggebo-
erne vil hjælpe med at prøve 

programmet af i sommeren. 
Resultaterne vil så blive 
gennemgået og taget til 
efterretning på den anden 
side af sommerferien. 

Læs Det nye støjregistre-
ringsprogram kan findes på 
bryggenforalle.dk/da/kort

Med nyt program kan bebore på Bryggen hjælpe med at registrere, hvor og hvornår de oplever støj i bydelen.Hair by DaHl
Islands Brygge 1 B · Tlf. 32 54 81 02 · hairbydahl.dk 

Åbningstider: Man.: lukket · 
Tirs., ons., tors., og fre.: 9.30- 17.30 · 

Lør.: 9.00-13.00

 

P
➜

PARKERING
Kommandantens 

Gaard i
Klaksvigsgade

Dagsparkering (hverdage 6.00-18.00) Kr. 809,21/md.
Døgnparkering (alle dage 0-24) Kr. 1.456,55 /md.
  

Depositum for adgangskort: kr. 625,- 
Indskud: 3 mdr.s forudbetalt leje, der henstår til opsigelse. 

De opgivne priser er inkl. moms og gælder fra 1.1.2023

Henvendelse: Aps Freden-Invest, c/o Ret&Råd 
Ejendomsadministration, Carlsbergvej 32, 3400 Hillerød 

tlf. 4820 7434, adm@ret-raad.dk

Find Bryggebladet på Facebook og bliv 
venner med os dér! Her kan du følge med 
i vores opdateringer og give os tip om 
vores lokalområde.

FACEBLADET



Vi har stadig brug for væresteder som Drys ind 
i årene fremover, især da vi bliver flere og flere 
ældre.

Kender du ikke til Drys Ind, så åbnede vi den 28. 
juni 1984 for første gang i Hallandsgade og flyt-
tede senere til nuværende adresse på Englands-
vej 2. Det blev oprettet af Irma Tonnesen som et 
selvejende værested på et kristent grundlag.
Kodeordene for Drys ind er samvær, omsorg, 
rummelighed, næstekærlighed, samtaler og 
opsøgende arbejde. Vores mål er at hjælpe det 
enkelte menneske til at finde nyt livsværdi og 
kvalitet.

Vi har plads til 40 besøgende med de fleste 
brugere over 65 år, men der er ingen aldersgræn-
se og ingen registrering. For at vi kan fortsæt-
te vores arbejde, afholder vi loppemarkeder, 
modtager kommunale tilskud og har en fundra-
ising-gruppe, der gør en stor indsats for at søge 
fonde. En anden vigtig indtægtskilde er 4 årlige 
loppemarkeder afholdt af de frivillige.

Med sangeftermiddage, kreativt arbejde, frokost 
fra 12-15, og nogle gange aftensmad som omdrej-
ningspunkt, er der altid tid til at snakke og hjælpe 
brugerne.

Vi har overlevet corona og faldende kommunale 
tilskud, men det kræver engagerede medarbejde-
re og frivillige i årene der kommer. Vi tager hånd 
om vores frivillige og indgår i et socialt fælles-
skab. Det er vigtigt, at vores frivillige også har det 
godt socialt, for det smitter af på vores brugere.

Udover at være frivillig i Drys Ind er jeg medlem 
af Amager Vest Lokaludvalg. Det er en inspiration 
for begge parter, og jeg håber, at samarbejdet 
vil vokse i fremtiden til glæde og gavn for begge 
parter. 

Dette her hermed også en opfordring til at værne 
om de væresteder, vi har, som bringer bydelens 
borgere sammen på tværs. Tak for den støtte, vi 
allerede har fået fra Amager Vest Lokaludvalg.

   
       

 

  

         

   Amager Vest Lokaludvalg 
     - Få indflydelse på din bydel 

Peter Hjorth 
Redaktør

Erik Vittrup 
Redaktør

Redaktionen Kontakt

Lad os værne om vigtige fællesskaber

Christian 
Eggert 
Redaktør www.avlu.dk

Kresten Thomsen 
Formand for Amager 
Vest Lokaludvalg

Alle medlemmer af 
lokaludvalget er på 
skift skribenter på 
avissiden.

Søg penge i Bydelspuljen

avlu.dk/soeg-penge

facebook.com/amagervestlokaludvalg  

instagram.com/amagervestlokaludvalg 

Info@avlu.dk 
      
 Tlf. 21 51 39 35

DELTAG  
I VORES 

BORGERPANEL

Læs mere på: 
avlu.dk/vaer-med/det-digitale-borgerpanel

ANNONCE FOR AMAGER VEST LOKALUDVALG

I vores bydel er flere tusinde 
borgere særligt berørte af 
støj fra Øresundsmotor-
vejen, og trods den igang-
værende projektering af 
en overdækning af dele af 
strækningen, er udsigterne 
til mindre vejstøj lange. 

I dag er 2.970 boliger langs 
strækningen inden for 
Københavns Kommunes 
kommunegrænse belastede 
af støj, og med den kom-
mende udvidelse af motor-

vejen vil det tal stige med 
yderligere 1.000. 

Lokaludvalg mener ikke, at 
de fremsatte målsætninger 
og løsningsforslag i Køben-
havns Kommunes hand-
lingsplan for vejstøj 2024-
2029 er tilstrækkelige for 
at løse de alvorlige problem-
stillinger der udspringer af 
vejstøj.  

Vi har derfor indsendt et 
høringssvar med følgende 

konkrete opfordringer til 
revidering af støjhandlings-
planen:  
 
- At skærpe indsatserne for 
andelen af boliger udsat for 
vejstøj 
- At udføre kontrolmålinger 
for at kvalificere beregnin-
gerne for vejstøj. 
- At lytte til borgerne. Det 
er deres livskvalitet, der 
påvirkes af vejstøj.
 
Læs hele svaret på avlu.dk

Vi mener: Skærp indsatsen for støjhandlingsplanen

Foto: Katarina Berg

BLIV FRIVILLIG I 
AMAGER VEST LOKALUDVALG

Du kender bydelen bedst, og derfor har vi brug for dig.

Som frivillig bliver du en del af et engageret fællesskab i Amager Vest Lokaludvalg. Her er du med i 
vores arbejde for at være borgernes stemme ind til politikerne og skabe et godt hverdagsliv for alle i 

Amager Vest. Amager Vest Lokaludvalg har sig eget sekretariat og midler til projektarbejdet.

Sådan tilmelder du dig
Hvis du er interesseret i at være frivillig i Amager Vest Lokaludvalg, skal du blot skrive en mail til 

info@avlu.dk eller ringe til tlf. 21513935. 

Så finder vi sammen ud af, hvor du kunne passe godt ind. Du kan også læse mere om vores forskel-
lige arbejdsgrupper og projekter på avlu.dk/bydelsplanen

Motorvejen fra oven. Foto: Jakob  Korshøj

Foto: John Hansen

Mark Gray 
Redaktør

Af lokaludvalget

Af John Hansen, medlem af AVLU og frivillig hos Drys Ind
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Metrobyggeri kan lukke gaden islands Brygge i fire år
Byggeriet af den kommende nye metrostation ved Bryggebroen kan få store trafikale følgevirkninger. Blandt andet 
kan gaden Islands Brygge blive lukket helt for biltrafik ved Axel Heides Gade i fire år. Det forventes at give en 
stigning på 20-30 procent i biltrafikken på Artillerivej

Tekst og foto: Andreas 
Kirkeskov
Illustration: Metroselskabet/
KK
redaktion@bryggebladet.dk

Gaden Islands Brygge kan 
blive skåret midt over af 
det velkendte grønne me-
trohegn i op til fire år, når 
byggeriet af den kommende 
nye metrostation ved Bryg-
gebroen går i gang. Det 
fremgår af den miljøkonse-
kvensrapport, der netop er 
blevet offentliggjort. Rap-
porten beskriver de miljø-
påvirkninger, byggeriet af 
den planlagte nye metro-
linje M5 kan få, hvis det 
bliver besluttet politisk at 
anlægge den. 

stor påvirkning
En af de 10 nye metrostatio-
ner på linjen kan komme til 
at ligge i Axel Heides Gade 
midt i byområdet Havne-
stad. Mens byggeriet står 

på, vil en stor del af Axel 
Heides Gade fra Erik Erik-
sens Gade og helt ned til 
Axel Heides Plads på hav-
nefronten blive inddraget 
til byggeplads. “Der er tale 
om relativt store ændringer 
i forholdene for biltrafik, så 
den trafikale virkning vur-
deres at være stor”, lyder 
det i rapporten. 

Byggepladsen strækker 
sig nemlig tværs over ga-
den Islands Brygge, der 
derfor bliver lukket for bil-
trafik i fire år. Det vil dog 
stadig være muligt at køre 
gennem Axel Heides Gade 
langs byggepladsen, lige-
som også fodgængere og 
cyklister fra Bryggebroen 
vil kunne køre gennem ga-
den og videre ud på Amager 
Fælled. 

I samme forbindelse bli-
ver 60 parkeringspladser i 
Axel Heides Gade inddra-
get, mens byggeriet står på. 

3.000 flere biler på 
Artillerivej

Ifølge Københavns Kom-
munes trafiktælling kører 
der hver dag cirka 5.200 bi-
ler på gaden Islands Brygge. 
Det vides ikke hvor mange 
af dem, der er gennemkø-
rende, og hvor mange, der 
har ærinder på Bryggen. 
Men lukningen af gaden 
kommer til at sende et stort 
antal biler via Artillerivej 
i stedet og i et vist omfang 
også via Sturlasgade. 

Ifølge miljøkonsekvens-
rapporten er vurderingen, 
at 2-3.000 flere biler i døg-
net vil køre ad Artillerivej. 
Det svarer til en stigning 
på 20-30 procent i forhold 
til i dag. Men “denne stig-
ning vurderes ikke at med-
føre kapacitetsproblemer 
på Artillerivej”, lyder det i 
rapporten, fordi der “i den 
nordlige ende af Artillerivej 
er en hverdagsdøgntrafik 
på 11.200 biler/døgn, hvil-

ket er en størrelsesorden, 
hvor den overflyttede trafik 
fra Islands Brygge ikke vur-
deres at give problemer for 
trafiksikkerheden.”

Ikke desto mindre an-

befales det at have ekstra 
fokus på krydset Artilleri-
vej/Kigkurren, hvor der vil 
komme øget trafik, og der 
kan være behov for eksem-
pelvis venstresvingsforbud 
eller andre restriktioner. 

Det bliver i samme om-
gang understreget, at der 
skal være særlig opmærk-
somhed på at sikre trafik-
sikkerheden på grund af 
de mange daginstitutioner 
på Artillerivej samt på det 
store antal cyklister, som 
benytter cykelstien på Ama-
ger Fælled og Bryggebroen, 
og som derfor krydser Ar-
tillerivej. 

Bliv hørt
Den nye metrolinje M5, der 
efter planen skal løbe fra 
Københavns Hovedbane-
gård via Islands Brygge og 
Amagerbro mod Østhavnen 
og Lynetteholm, er ikke en-
deligt vedtaget politisk. 

I løbet af juni skal miljø-

konsekvensv urder ingen 
godkendes af først Økono-
miudvalget og siden Borger-
repræsentationen. Herefter 
bliver den sendt i offentlig 
høring på kommunens hø-
ringsportal blivhoert.kk.dk 
i otte uger fra den 1. august 
til den 26 september.

I forbindelse med hø-
ringsperioden bliver der 
afholdt to borgermøder. Et 
fysisk møde den 21. august 
og et digitalt møde den 27. 
august 2024.

Byggepladsen for den nye 
metrostation ved Bryggebro-
en kommer til at inddrage en 
stor del af Axel Heides Gade 
og lukker trafikken på gaden 
Islands Brygge i op til fire år. 

Udsigt til store støjgener for naboer til metrobyggeplads
Både beboere og ansatte i de mange virksomheder omkring Axel Heides Gade kan se frem til flere år med 
støjende byggearbejde både nat og dag, hvis der skal bygges en metrostation ved Bryggebroen. Det fremgår af ny 
miljøkonsekvensvurdering
Tekst: Andreas Kirkeskov
redaktion@bryggebladet.dk

Naboer til den mulige kom-
mende metrostation i Axel 
Heides Gade bliver blandt 
de mest støjplagede langs 
hele den planlagte nye 
metrolinje M5. Støjgræn-
seværdierne fra den kom-
mende metrobyggeplads i 
Axel Heides Gade forventes 
nemlig at blive overskredet i 
mere end ét år af anlægspe-
rioden, både dag og nat. Det 
fremgår af en netop offent-
liggjort miljøkonsekvens-
vurdering, der beskriver 

miljøpåvirkningerne af byg-
geriet af den nye metrolinje 
M5, hvis det bliver besluttet 
politisk at anlægge den. 

støjoverskridelser
Ifølge rapporten vil der på 
10 af de 14 byggepladser 
på metrolinjen forekomme 
overskridelser af støjgræn-
seværdierne i dagtimerne, 
og ved 7 af dem også i nat-
tetimerne. En lille håndfuld 
af lokationerne vil være 
ekstra hårdt ramt, da støjo-
verskridelserne kommer til 
at vare mere end et år. Heri-

blandt byggepladsen i Axel 
Heides Gade. 

Grænseværdierne er fast-
sat til 70 dB i dagtimerne og 
i visse perioder over 60 dB i 
aftentimerne og 55 dB i nat-
tetimerne. Men en del af det 
nødvendige arbejde på me-
trostationen kommer altså 
til at larme mere end dette. 

Påvirker livskvalitet
Ifølge rapporten kommer 
det til at have stor påvirk-
ning på livskvaliteten for 
alle, der bor, arbejder el-
ler opholder sig tæt på 

byggepladsen. Både fordi 
støjniveauet er så højt, 
men også på grund af den 
lange varighed.

Nattelarm i 36 
måneder
Ifølge rapporten vil der 
være nattestøj fra bygge-
pladsen i op til 36 måneder. 
Vurderingen er imidlertid, 
at støjen det meste af tiden 
kun vil være “moderat” og 
derfor ikke vil få sundheds-
mæssige konsekvenser. 
Det forventede støjniveau 
om natten ligger nemlig det 

meste af tiden på 49 dB(A), 
som er under støjgrænse-
værdien, der ligger på 55 
dB(A).

Dog foreligger der en 
mulighed for at etablere 
de såkaldte sekantpæle, 
som lidt forenklet udgør 
væggene omkring det hul 
i jorden, hvor byggeriet 
foregår, om natten. Og det 
larmer. Vælger man at gøre 
dette om natten, vil de nær-
meste naboer blive belastet 
af støj op til 87 dB(A), hvil-
ket kan medføre en stor på-
virkning af sundheden for 
naboerne, der får forstyr-

ret deres nattesøvn.

Otte ugers høring
Den nye metrolinje er end-
nu ikke besluttet politisk. 
I første omgang bliver mil-
jøkonsekvensvurderingen 
sendt i offentlig høring fra 
1. august til 26. september 
på Københavns Kommunes 
høringsportal blivhoert.
kk.dk

Ny miljøkonsekvensvurde-
ring  af den mulige kom-
mende metrolinje M5 viser, 
at gaden Islands Brygge kan 
blive lukket i fire år, mens der 
bliver bygget metrostation i 
Axel Heides Gade.



FIND FLERE ARRANGEMENTER OG BILLETTER PÅ

Klassiske Minikoncerter 
for små lyttere

Soap making workshop

Innocent Blood
25 år Jubilæumskoncert

Loppemarked på Bryggen 
+ Shopcycle  – forny dit tøj!

Sankthans på Bryggen
Musik, dans, tale og bål!

Koncert: Erasured
The Ultimate Erasure Tribute (UK)

Koncert: 
Dicte & the Diamonds

SLABAM! 
af Volantes company. 
Hæsblæsende nycirkus for hele 
familien

Talk med Franz Beckerlee
Et liv med og uden Gasolin

DM I MIX 2024 
+ BINÆR (DK)

Koncert: 
Souvenirs

16.6
+ 30.6

16.6

21.6 23.6 26.6

30.6 17.8 31.8

12.9 21.9 27.9

Geyser by the Sea
KÔS præsenterer: 
UBLU + Forræder + Shin Splints 
+ Astrid Schick + Agnes Ea

15.6
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Fælledfredning står i vejen for genrejsning af klubbens 
pavillonbygninger 
Fritidscenter Islands Brygge drømmer om at opføre en ny pavillonbygning som erstatning for det gamle 
naturfritidshjem, der var blevet så faldefærdigt og svampebefængt, at det måtte rives ned. Men i mellemtiden er et 
hjørne af klubbens udearealer blevet fredet, og det gør det vanskeligt at bygge nyt

Tekst: Andreas Kirkeskov
Foto: Ricardo Ramirez
redaktion@bryggebladet.dk

Fritidscenter Islands Brygge, 
der ligger på Artillerivej, har 
hårdt brug for mere plads til 
de mange børn og unge, der 
hver dag kommer i klubtil-
buddet. Særligt de ældste 
brugere mangler et sted at 
hænge ud efter skoletid. 

Derfor ønsker klubben at 
opføre nye pavillonbygnin-
ger på klubbens areal. Men 
byggeprojektet er stødt på 
problemer. Dét hjørne af 
klubbens udeareal, hvor de 
nye bygninger skal opføres, 
hører nemlig under frednin-
gen af Amager Fælled. Det 
gør det vanskeligt at komme 
videre med projektet, da det 
kræver, at der enten gives 
dispensation fra fredningen, 
eller at fredningslinjen helt 
flyttes, så den ikke rækker 
ind over klubbens arealer. 

Naturfritidshjemmet
Der lå ellers bygninger på 

præcis samme sted indtil for 
fire år siden. De havde ligget 
der siden 1993, hvor der var 
stor pladsmangel i mange 
institutioner. Derfor blev der 
givet grønt lys til at opføre 
et såkaldt ‘naturfritidshjem’. 
Det bestod dybest set af et 
par skurvogne, hvor 22 børn 
fra Amager Fælled Skole hav-
de base, mens de tilbragte det 
meste af tiden i naturen på 
Amager Fælled. 

Råd og svamp
Men da det blev besluttet at 
samle alle områdets små fri-
tidshjem i KKFO’en ved Sko-
len på Islands Brygge, blev 
bygningerne i stedet hjem 
for fritidscentrets juniorklub 
for de 12-14-årige. Det blev 
en kort fornøjelse. De gamle 
skurvogne var blevet gamle 
og slidte, og da der for fire 
år siden blev konstateret råd 
og svamp i bygningerne, blev 
det besluttet at lukke dem. 
Herefter fik bygningerne lov 
til at stå og forfalde mere og 
mere, mens arbejdet med at 

erstatte dem med nye pavil-
lonbygninger gik i gang. Men 
der var opstået et problem. I 
1994 - året efter naturfritids-
hjemmet blev opført - trådte 
Amager Fælled-fredningen i 
kraft. Af uvisse årsager slår 
fredningslinjen et knæk ind 
over fritidscentrets areal, 
som derfor er reguleret af 
fredningen. Derfor kan der 
ikke bygges nye bygninger 
på arealet uden en dispensa-
tion fra fredningen eller al-
ternativt en ændring af fred-
ningslinjen. Dette arbejder 
Børne- og Ungdomsforvalt-
ningen på i samarbejde med 
en ekstern rådgiver. 

Sidste år besluttede Fritids-
center Islands Brygge sig for 
af egen drift at rive det rådne 
gamle naturfritidshjem ned.

i 1993 blev naturfritidshjemmet opført på Fritidscenter Islands Brygges udeareal. Men efter 
godt 25 års tro tjeneste, var bygningerne så slidte, at de måtte lukkes og siden rives ned.

Klubleder: Vores store børn mangler virkelig et sted at være
Ifølge leder af Fritidscenter Islands Brygge, Lars Munkedal, har det kostet medlemmer, at klubben for fire år siden 
måtte lukke tre skurvognsbygninger på grund af slid, råd og svamp. Særligt klubbens største børn på 14 til 18 år 
mangler et sted, hvor de kan hænge ud. Men det trækker ud med at få opført nye pavillonbygninger

Tekst: Andreas Kirkeskov
Foto: Ricardo Ramirez
redaktion@bryggebladet.dk

Et poolbord, nogle com-
putere, brætspil og måske 
endda et musikrum. Det 
er nogle af de ting, Lars 
Munkedal drømmer om 
at kunne tilbyde de unge 
mellem 14 og 18 år, der 
kommer på Fritidscen-
ter Islands Brygge efter 
skole. Men pladsen er 
kun blevet mere og mere 
trang i takt med, at der er 
kommet f lere skolebørn 
på Bryggen. Selvom den 

opadgående kurve nu ser 
ud til at være knækket, 
og både daginstitutioner, 
skolen og klubben har ud-
sigt til faldende børnetal i 
de kommende år, har Fri-
tidscenter Islands Brygge 
i dag tilknyttet langt f lere 
børn og unge, end hvad 
der er kapacitet til. 

- Vi har 600 medlemmer. 
800, hvis man medregner 
ungeværket, som er de 
unge mellem 14 og 18, for-
klarer Lars Munkedal og 
tilføjer:

- For ti år siden havde vi 
under 200. 

Alle 800 er naturligvis 
ikke på matriklen hver 
dag, men ifølge Lars Mun-
kedal har fritidscentret på 
en god dag op til 250 børn 
og unge ind og ud ad dø-
ren. 

- Det er rigtigt mange 
børn! Og når vi ikke har 
faciliteterne, så gør det 
desværre, at børnene nog-
le gange kommer hurtigt 
ind og hurtigt ud igen. De 
små synes, at der er for 
mange store, og de store 
synes, at der er for mange 
små, fortæller han og fort-
sætter:

- Så længe vi ikke kan 
dele dem mere op, så kan 
vi ikke gøre vores arbejde 
optimalt. 

På skolen efter 
skoletid
Derfor håber han inder-
ligt, at han snart kan 
komme i mål med at få 
placeret de midlertidige 
pavillonbygninger på fri-
tidscentrets udeareal, som 
han har arbejdet på de sid-
ste fire år. Og hellere i går 
end i morgen.

- Vores store børn mang-
ler virkelig et sted at være. 
De unge på 14-18 år har 
brug for et sted at være 
efter skoletid. Lige nu er 
vi tre dage om ugen med 
dem nede på skolen, hvor 
vi laver nogle aktiviteter 
i hallen. Men det er ikke 
optimalt. Når de unge har 
fri fra skole, vil de være et 
sted, der ikke er skolen, 
forklarer Lars Munkedal.

Forkasteligt
De pavilloner, som fritids-
centret arbejder på at få 
opstillet, skal erstatte tre 
gamle skurvognsbygnin-
ger, der oprindeligt blev 

etableret som naturfritids-
hjem og siden har været 
hjem for fritidscentrets 
juniorklub. Men bygnin-
gerne blev så slidte og 
inficeret med skimmel-
svamp, at de måtte lukkes 
for fire år siden. Sidste år 
rev fritidscentret på egen 
hånd bygningerne ned. 
Sideløbende har Børne- 
og Ungdomsforvaltningen 
arbejdet på at få opført de 
ønskede nye pavillonbyg-
ninger.

Men det arbejde har 
trukket ud. Blandt andet 
fordi en del af fritidscen-
trets udeareal hører under 
Amager Fælled-frednin-
gen og derfor ikke uden 
videre kan bebygges. Men 
nu viser det sig også, at 
projektet har stået stille i 
mere end et år på grund af 
en fejl hos Børne- og Ung-
domsforvaltningen. 

Det frustrerer Lars 
Munkedal meget, at pro-
cessen trækker så meget 
ud. 

- Jeg synes, det er forka-
steligt, at det skal være så-
dan. Vi får hele tiden nye 
retningslinjer, nye regler, 
nye måder vi skal arbejde 
på, nye krav til dokumen-
tation, som vi skal leve op 

til. Men når det går den an-
den vej, så synes jeg ofte, 
at det går alt for langsomt. 
Og hvis det oven i købet 
viser sig, at vi er blevet 
glemt i over et år, så burde 
der jo være nogen, der fik 
én over nallerne. Hvis jeg 
havde glemt at indsende 
mine ting i et år, eller hvis 
jeg havde afvist, at vi fik 
pædagogisk tilsyn i et år, 
så var jeg jo blevet lukket. 

Han håber meget på, at 
der snart kommer skred i 
projektet.

- Vi har jo klaret os. Men 
jeg håber virkelig, at der 
snart sker noget. 

Leder af Fritidscenter islands 
Brygge Lars Munkedal håber 
kraftigt, at der snart kommer 
skub i sagen om fritidscen-
trets nye pavillonbygninger.
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Forvaltningen “glemte” byggeprojekt for fritidscentret i over et år
Børne- og Ungdomsforvaltningen har i lang tid arbejdet på at etablere nye, tiltrængte pavillonbygninger for 
Fritidscenter Islands Brygge. Men i mere end et år var der ingen kommunikation mellem forvaltningen og den 
rådgiver, der skulle stå for byggeprojektet

Tekst: Andreas Kirkeskov
Foto: Ricardo Ramirez
redaktion@bryggebladet.dk

I flere år har Børne- og Ung-
domsforvaltningen arbejdet 
på at etablere nye pavillon-
bygninger hos Fritidscenter 
Islands Brygge på Artilleri-
vej. Men arbejdet har truk-
ket ud, blandt andet fordi 
arealet, hvor bygningerne 
skal opføres, hører under 
Amager Fælled-fredningen. 
Derfor kræver projektet, at 
fredningsmyndighederne 
giver dispensation til bygge-
riet, eller at fredningslinjen 
flyttes. 

Men nu viser en aktind-
sigt, Bryggebladet har fået, 
at der først for få måneder si-
den blev indledt dialog med 
fredningsmyndighederne. 
Og i mere end et år var der 
ingen kommunikation mel-
lem forvaltningen og den 
rådgiver, der skal stå for 
byggeprojektet. 

slidte skurvogne
De nye bygninger skal er-
statte en klynge gamle 
skurvognsbygninger, der 
blev opstillet i 1993 og brugt 
som naturfritidshjem. De 
seneste år har bygningerne 
været hjemsted for fritids-
centrets juniorklub, men ad 
åre blev de så slidte, rådne 
og svampebefængte, at de 
måtte lukkes og rives ned.

Siden har fritidscentret 
haft et brændende ønske om 
at få opført nye bygninger, 
fordi der er flere medlem-
mer, end hvad faciliteterne 
rækker til. Derfor undrede 
leder af Fritidscentret, Lars 
Munkedal, sig over, at pro-
cessen lod til at trække ud. 

Rådgiver er på sagen
Da Bryggebladet i marts 
2023 første gang spurgte 
Børne- og Ungdomsforvalt-
ningen, hvad status var på 
byggeprojektet, lød svaret: 
“Vores rådgiver på sagen 
har en løbende dialog med 
fredningsnævnet for at sikre 
en god håndtering af sagen. 
Da området ligger i forbin-
delse med Amager Fælled, 
vægtes der både af fred-
ningsnævnet såvel som af os 
på det æstetiske såvel som 
omfanget af bebyggelsen”. 

Men da Bryggebladet 
fulgte op næsten et år sene-
re, i starten af januar 2024, 
var sagen tilsyneladende 
ikke kommet meget videre: 

“Der er en rådgiver på sa-
gen, idet der skal søges en 
ny byggeansøgning. Grun-
det at matriklen er fredet, 
har denne skullet igennem 
fredningsnævnet, førend vi 
kan få lov at sende en byg-
geansøgning ind. Rådgiver 
har løbende været i dialog 
med fredningsnævnet, men 
har vanskeligt ved at finde 
en løsning (...) Det er en pro-
ces, der ikke har vist sig at 
være helt lige så smidig, som 
vi kunne håbe på, og derfor 
procesmæssigt er trukket 

ud (...) Børne- og Ungdoms-
forvaltningens rådgiver og 
Fredningsnævnet har lø-
bende dialog om sagen, og 
håbet er, at vi inden længe 
kan afklare, hvilken retning 
processen bevæger sig i”, 
svarede Børne- og Ung-
domsforvaltningen på Bryg-
gebladets henvendelse. 

Forvaltningen oplyste 
ydermere, at dialogen med 
fredningsmyndighederne 
handlede om, at etablerin-
gen af de nye pavillonbyg-
ninger kræver enten en 
dispensation fra Amager 
Fælled-fredningen, eller at 
fredningslinjen flyttes.

Forvaltningen giver 
forkerte oplysninger
For at blive klogere på, hvad 
der konkret holdt sagen hos 
fredningsnævnet tilbage, 
søgte Bryggebladet derefter 
aktindsigt hos frednings-
nævnet. Men herfra lød det 
overraskende svar, at der 
ikke fandtes en sag på det 
pågældende projekt. Der-
for søgte vi efterfølgende 
Børne- og Ungdomsforvalt-
ningen om aktindsigt i den-
nes og rådgivers dialog med 
fredningsmyndighederne. 

Men aktindsigtsanmod-
ningen blev afvist, og Bryg-
gebladet fik oplyst af forvalt-
ningen, at dette skyldtes, at 
der ved nærmere eftersyn 
alligevel ikke havde været 
nogen dialog med fred-
ningsmyndighederne. De 
adskillige gange Børne- og 
Ungdomsfor va l t n i ngen 
havde oplyst, at rådgiver 
havde løbende dialog med 
fredningsmyndighederne 
om dispensation fra Amager 
Fælled-fredningen og om 
parternes vægtning af ”det 
æstetiske såvel som omfan-
get af bebyggelsen”, samt at 
det havde vist sig vanskeligt 
at finde en løsning, og at pro-
cessen ikke havde vist sig så 
smidig som håbet, var der 
altså tale om forkerte oplys-
ninger.

Kom aldrig rigtigt videre
Men hvad er der så sket i de 
mange mellemliggende må-
neder, hvor der altså alligevel 
ikke har været dialog med 
fredningsmyndighederne? 
For at blive klogere på det 
har Bryggebladet endnu en-
gang søgt aktindsigt, denne 
gang i dialogen mellem for-
valtningen og rådgiveren. 

Af de modtagne sagsakter 
fremgår det, at der har væ-
ret snak frem og tilbage om 
opstart på et projekt for Fri-
tidsklubben Islands Brygge 
helt tilbage i sensommeren 
2022. Den 26. september 
2022 bekræfter rådgiveren, 
at man gerne vil påtage sig 
opgaven, og efterspørger 
“de skitser, brugerne ude i 
klublokalerne har udarbej-
det.”

Men herefter bliver der 
stille. Først næsten 16 må-
neder senere, den 18. januar 
2024 svarer medarbejderen 

i Børne- og Ungdomsfor-
valtningen: “Jeg kan se, at 
vi aldrig rigtig er kommet 
videre med denne. Dette lig-
ger jo nok på mine skuldre, 
da jeg kan se, jeg aldrig 
sendte det efterspurgte ma-
teriale. Har du mulighed for 
at mødes med mig på adres-
sen en gang i næste uge og 
lige drøfte sagen, hvad I skal 
bruge fra os, og hvad vi gør 
herfra for at kunne komme 
i mål? Selvfølgelig er dette 
med udgangspunkt i, at I 
stadig ønsker at hjælpe os 
med sagen”. 

På bedste vis holdt hen
Det ønsker rådgiveren, og 
sagen bliver genoptaget. 
I starten af februar 2024 
tager en medarbejder hos 
rådgiveren kontakt til 
f redn ingsmy ndigheden 
for at afsøge handlemu-
lighederne, og sagen er 
tilsyneladende på skinner 
igen.

Omkring samme tids-

punkt har Bryggebladet 
atter spurgt Børne- og 
Ungdomsfor va ltn ingen, 
hvad status er på pro-
jektet. I den forbindelse 
skriver en medarbejder i 
forvaltningen til rådgive-
ren, at "sagen har fået en 
journalists bevågenhed, 
som spørger ind til, hvor-
for sagen tager så længe. 
Vi har forsøgt på bedste 
vis at holde dem hen, men 
de har lidt spørgsmål, som 
jeg håber, I måske kan 
hjælpe med at svare på, da 
I har haft kigget lidt ind 
i fredningen af grunden 
mm.” 

Forvaltningens kom-
munikationsafdeling har 
efterfølgende telefonisk 
forsikret Bryggebladet, at 
der med ‘holde hen’ blot 
menes, at man har arbej-
det på at skaffe svar. 

Nye problemer
Børne- og Ungdomsforvalt-
ningen erkender, at projek-

tet ved en fejl har stået stille 
i over et år.

- Sagen vedrørende Fri-
tidscenter Islands Brygge 
har ligget stille i et år, da 
Børne- og Ungdomsforvalt-
ningen ikke har kontaktet 
rådgiver. Det er en fejl, og 
det beklager vi. Børne- og 
Ungdomsforvaltningen er 
nu i fuld dialog med rådgi-
ver, oplyser forvaltningen i 
en mail til Bryggebladet.

I mellemtiden er projektet 
dog stødt på nye udfordrin-
ger under jorden.

- Forvaltningen er rendt 
ind i et problem i forhold til 
pavillonens placering, der 
ikke er lovlig. Den ligger 
ovenpå en forsyningsled-
ning, som Børne- og Ung-
domsforvaltningen ikke var 
bekendt med ved projektets 
start. Denne har Børne- og 
Ungdomsforvaltningen søgt 
om tilladelse hos HOFOR 
(ejer af forsyningen), til at 
bygge ovenpå.Dette fik vi 
afslag på. Det betyder, at det 
projekt Børne- og Ungdoms-

forvaltningen havde lagt op 
til hos institutionen og Tek-
nik- og Miljøforvaltningen 
nu har ændret væsentlig 
karakter, og der skal findes 
ny placering for pavillonen. 
Vi er forsat i dialog med 
Teknik- og Miljøforvaltnin-
gen, men har i forlængelse 
af ovenstående været nødt 
til at opsætte et nyt dialog-
møde med Teknik- og Mil-
jøforvaltningen, hvor vi skal 
gennemgå projektet, som 
det står nu. Foruden dette 
kan projektet stride med lo-
kalplanens bestemmelser, 
hvilket også er en dialog vi 
tager med Teknik- og Mil-
jøforvaltningen omkring, 
hvad det kan have af betyd-
ning for sagen.

Fritidscentrets gamle skurvognsbygninger var helt færdige  og blev sidste år revet ned.  Arbejdet med at få etableret nye byg-
ninger gik i gang næsten med det samme. Men i mere end et helt år var der ingen kommunikation mellem Børne- og Ung-
domsforvaltningen og rådgiveren, der skulle stå for byggeriet. 
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Grønne planer for Kigkurren mødt med bred politisk opbakning
Politikere fra fem forskellige partier udtrykte begejstring for Gehl Architects’ oplæg til begrønning af Kigkurren, 
Snorresgade og Sturlasgade ved et netop afholdt borgermøde. Men de forudser også adskillige knaster, der skal 
slibes af, hvis projektet skal realiseres. Særligt projektets pris kan ende med at blive en stopklods

Tekst og foto: Andreas 
Kirkeskov
redaktion@bryggebladet.dk

En grøn passage fra Havne-
parken til Amager Fælled 
med træer, buske, bænke og 
beplantning, en ny cykelsti og 
masser af plads til ophold og 
aktivitet. Sådan kan den plan 
for Kigkurren og de to gader 
Snorresgade og Sturlasgade, 
som Islands Brygges Lokal-
råd og Gehl Architects har 
udtænkt, opsummeres. Am-
bitionerne blev taget overve-
jende godt imod af deltagerne 
ved et nyligt afholdt borger-
møde i Kulturhuset Islands 
Brygge, hvor også fem poli-
tikere fra Borgerrepræsenta-
tionen debatterede projektet.

Gamle grønne 
ambitioner
Drømmen om at begrønne 
Kigkurren og de to gader er 
faktisk ikke ny. Lokale kræf-
ter har arbejdet på projektet 
i årevis, muligheden har 
været skrevet ind i kommu-
neplanen, og der har i flere 
år ligget et budgetnotat på 
en forundersøgelse klar og 
ventet på at blive taget med til 
forhandlingerne om kommu-
nens budget.

Men der er endnu ikke sket 
noget konkret. Derfor har 
Islands Brygges Lokalråd 
taget tyren ved hornene og 
har, med deltagelse, støtte 
og økonomisk opbakning fra 
en lang række virksomheder, 
grundejere og boligforenin-
ger i området, fået den ver-
densberømte tegnestue Gehl 
Architects til at udarbejde et 
mere konkret projektforslag. 

Dette forslag blev fremlagt 
ved et borgermøde i Kultur-
huset Islands Brygge, hvor 
fem politikere fra henholds-
vis Enhedslisten, Det Radi-
kale Venstre, SF, Venstre og 
Det Konservative Folkeparti 
debatterede muligheder og 
begrænsninger i projektet. 

Penge og parkering
Hele vejen fra venstre til 
højre var der begejstring for 
grundtankerne i projektet, 
men to store udfordringer 
står i vejen. Projektet vil for-
mentlig blive kolossalt dyrt at 
realisere og vil derudover be-
tyde, at der nedlægges parke-
ringspladser i gadeplan. I dag 
bliver 20 procent af vejarealet 
i området brugt til gadepar-
kering. Dette bliver i Gehl 
Architects, plan nedjusteret 
til 16 procent.

Og det var en deal-breaker 
for særligt Morten Melchiors 
(K), der kun kunne se sit par-
ti bakke op om planerne, hvis 
der oprettes et tilsvarende 
antal nye parkeringspladser 
andre steder i området. Med 
undtagelse af Gorm Anker 
Gunnarsen (EL) var der 
enighed blandt politikerne 
om, at nedlæggelsen af par-
keringspladser kunne skabe 
problemer for beboere i om-
rådet, men Christopher Røhl 
Andersen (R) understregede 
som den første behovet for 
at få kortlagt parkeringsbe-
hovet og belægningen i om-
rådet, inden man går i gang 
med at udpege erstatnings-
parkeringspladser andre 
steder. I den forbindelse blev 
det påpeget af flere delta-
gere i publikum, at mange 

af parkeringspladserne på 
Kigkurren ofte står tomme i 
aftentimerne, men formand 
for Islands Brygges Lokalråd 
og ordstyrer under debatten, 
Jan Oster, tilføjede, at ansatte 
i flere af de store erhverv om-
kring Kigkurren kan have 
brug for disse pladser.

Ikke desto mindre var der 
udbredt løsningsoriente-
ring blandt politikerne, selv 
på parkeringsspørgsmålet. 
Louise Theilade Thomsen 
(V) foreslog at udnytte plad-
sen i det underjordiske par-
keringshus i Leifsgade til 
offentlig parkering, og Klaus 
Mygind (SF) påpegede, at 
der bag Sundhedsstyrelsens 
bygning findes en kæmpe 
parkeringsplads, der er stort 
set uudnyttet fra sidst på ef-
termiddagen hver dag. 

Rettidig omhu
- Hvad koster det, spurgte 

Louise Theilade Thomsen 
(V) fra tilskuerrækkerne al-
lerede under Gehl Architects, 
præsentation af projektet. 

Og ingen af de fem frem-
mødte politikere lagde skjul 
på, at den måske største 
udfordring ved det grønne 
projekt bliver at finde penge 
til at føre planerne ud i livet. 
Derfor blev det fremført, at 
der kunne være god musik i 
at samtænke projektet med 
andre store projekter og for-
søge at få ekstra finansiering 
på den måde. 

- I Københavns Kommune 
bruger vi i forvejen rigtigt 
mange penge på klimasik-
ring og skybrudssikring. Så 
hvis man kan tænke det ind 
i projektet, så tror jeg klart, 

at man kan finde noget fi-
nansiering den vej, foreslog 
Louise Theilade Thomsen 
med henvisning til den plan 
for skybrudssikring på Ama-
ger Vest, som allerede er ud-
viklet, og hvor Sturlasgade 
faktisk er udpeget til et nyt 
skybrudsprojekt.

Dertil kommer, at en ny 
trafik- og byrumsplan for 
hele Amager er under udar-
bejdelse netop nu. Og den 
plan kan også potentielt give 
rygvind til en begrønning af 
Sturlasgade og Snorresgade.

- Jeg tror, at det her projekt 
får ben at gå på, når vi får kig-
get på vandafledningsprojek-
tet. Og i forlængelse af trafik- 
og byrumsplanen, så håber 
jeg, at det her er noget, der 
kan komme med på bordet, 

så vi kan kigge på, om vi kan 
fjerne noget af den gennem-
kørende trafik og lave det 
her byrum, som vi drømmer 
om, sagde Christopher Røhl 
Andersen. 

en million
Velviljen til projektet var over-
ordnet stor på tværs af politi-
ske skel og på trods af enkelte 
knaster, der vil skulle slibes 
ned i den videre proces. Sær-
ligt Morten Melchiors og 
Louise Theilade Thomsen 
udtrykte bekymring for, hvad 
den foreslåede indskrænk-
ning af kørebanen på de to 
gader ville betyde for frem-
kommeligheden for blandt 
andet udrykningskøretøjer, 
skraldebiler med mere. 

Men alt dette vil en for-
undersøgelse af projektet 
kunne afdække. En forun-
dersøgelse, der vil koste i 
omegnen af en million kro-
ner at udføre, og som de 
fremmødte politikere kom 
så tæt som muligt på at ga-
rantere, at de vil finde pen-
ge til ved efterårets budget-
forhandlinger, uden rigtigt 
at love noget.  

Midlertidige træer
Men selv hvis en forunder-
søgelse bliver sat i gang i ef-
teråret, kan det store projekt 
have lange udsigter, hvis det 
skal kobles op på trafik- og 
skybrudsplaner, der stadig 
ligger år ude i fremtiden. Der-
for foreslog Klaus Mygind, at 
bryggeboerne, som de gjorde 
i Havneparken for 40 år si-
den, tager sagen i egen hånd 
og begynder at arbejde på 
nogle midlertidige løsninger. 
Han pegede blandt andet på 
Fællesskabet Kigkurren som 
et eksempel til efterfølgelse. 

Københavns Kommune 
har faktisk en pulje til grønne 
bylivsgader, hvor borger-
grupper har mulighed for 
at søge midler til at opsætte 
eksempelvis plantekasser, 
nye træer eller gadeinventar 
i gader, som de synes træn-
ger til begrønning. Aktuelt 
er grønne bylivsgade-projek-
ter på Provstevej i Nordvest 
og Thorsgade på Nørrebro 
under behandling, og tilsva-
rende projekter kunne blive 
aktuelle i Sturlasgade og 
Snorresgade. 

Gehl Architects har lavet et overordnet projektforslag, der skaber en grøn passage mellem 
Amager Fælled og Havneparken via Kigkurren, Snorresgade og Sturlasgade. Men projektet 
kan blive meget dyrt at realisere.

Trods bekymringer om frem-
kommelighed og nedlæg-
gelse af parkeringspladser 
var reaktionerne overvejende 
positive ved borgermøde 
om begrønning af Kigkurren, 
Sturlasgade og Snorres-
gade med deltagelse fra (fra 
venstre mod højre) Gorm 
Anker Gunnarsen (EL), Chri-
stopher Røhl Andersen (R), 
Klaus Mygind (SF), Louise 
Theilade Thomsen (V) og 
Morten Melchiors (K).
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Når man optræder med sin hund
Serafin Ziquier Xavier er skuespiller (og performer, akrobat og multimediekunstner), men på Bryggen kender vi ham 
som Glenn, manden der går tur i bydelen og på fælleden med en lydig lille hund ved navn Buster. Spoiler: Hunden er 
også skuespiller og er aktuel i teaterstykket ”Buster og mig”

Tekst og foto: Jean Gauthier
redaktion@bryggebladet.dk

- Buster har været dygtig 
til at klatre fra dag 1, siger 
Serafin. Han kan gå på line.

- Jeg købte ham gennem 
Den Blå Avis, mens jeg var 
på Sicilien for 11 år siden. 
Han er en blanding af en 
Jack Russell og en tysk 
jagtterrier. Buster var den 
sidste hund fra flokken, der 
blev afhentet. 

Jeg havde ønsket mig en 
sort hund, men jeg fik ham i 
stedet for. ”Der er kun ham 
tilbage”, sagde manden i 
den lille by i Jylland, hvor 
jeg hentede ham. Buster 
var seks måneder gammel, 
da jeg fik ham.

Buster er Serafins anden 
”cirkushund”. Den første, 
Portus, har også optrådt på 
adskillige scener og des-
uden på Strøget.

- Men det er noget, jeg 
ikke har gjort med Buster, 
forklarer Serafin. Det er 
snart slut med gadeteatret – 
næsten ingen har kontanter 
mere, og det med Mobile-
Pay virker ikke, når de fle-
ste tilskuere er turister fra 
udlandet.

serafin er Busters 
manager

- Buster er 11 år nu, og vi 
optræder helst kun én gang 

om dagen med ”Buster og 
mig”. Enkelte spillesteder 
ønsker tit at vi optræder 
flere gange om dagen, men 
det gør vi ikke mere. Det 
skal være på Busters præ-
misser, når vi er på turné, 
siger Serafin.

Han forklarer, at selv om 
der i Danmark ikke gæl-
der nær så mange regler 
for folk, der optræder med 
deres kæledyr, som i for 
eksempel USA, er der alli-
gevel formaliteter, som skal 
være i orden.

Således må Serafin sørge 
for en slags overenskomst, 
hver gang han optræder 
med Buster. Til forestillin-
gen ”Buster og mig” har 
Teater Meridiano tegnet 
forsikring for Buster – Se-
rafins egen forsikring dæk-
kede ikke for Buster, mens 
han arbejder. En hund, der 
hopper, springer og går på 
line, kan komme til skade.

Buster får også løn – fak-
tisk får han den samme løn 
som en politihund: Nok til 
at dække kost, logi, trans-
port m.m. Desuden skal der 
være tilladelse til at have 
hund på hotelværelset, når 
man arbejder udenbys.

- Og ja, så har vi en klau-
sul i kontrakten om, at der 
ikke må lugte af mad i tea-
tersalen. Det gik lidt galt 
engang i Esbjerg. Folk hav-
de mad inde i salen. Buster 

gjorde alt det, han skulle, 
men han snusede hele tiden 
under forestillingen, fortæl-
ler Serafin.

- Når man optræder med 
sin hund, kræver det meget 
mere, end når man kun ar-
bejder med skuespillere. 
Jeg skal også tænke på, 
hvad Buster skal foretage 
sig hvert sekund. Jeg har 
aldrig været så træt som 
efter en omgang ”Buster og 
mig”.

Göteborg, santos 
Brasilien, Paris og 
islands Brygge

Serafin Ziquier Xavier laver 
andet end at optræde med 
hunde. Lige siden 1995 har 
han ernæret sig ved skue-
spil, performance, akro-
batik og gøgleri. Han har 
deltaget i adskillige teater-
produktioner, samt været 
skuespiller på svensk og 
dansk fjernsyn, MTV, Net-
flix, samt medvirket i kort-
film og reklamer.

Serafin er født i Göteborg 
i 1977, men flyttede til San-
tos i Brasilien som barn og 
boede der i cirka tolv år. 
Tilbage i Göteborg blev han 
interesseret i teater. Uddan-
nelsen bragte ham blandt 
andet til København til The 
Commedia School – The 
Art of Mime and Comedy 

og senere til Paris (Corpo-
real Mime). Han har derud-
over en bred interesse i tea-
trets mange facetter og alle 
medier, der kan blandes ind 
i scenekunsten (lysteknik, 
lydteknik, animation, film, 
video). Han er bryggebo 
siden 1999 og har været 
tilknyttet A.F.U.K. (Akade-
miet For Utæmmet Kreati-
vitet), som lå på Bryggen i 
mange år.

Som Serafin forklarer:
- Once a punker, always a 

punker.
- Once AFUK, always 

AFUKer.”

”Buster og mig” er in-
strueret af Giacomo Ra-
vicchio, og medvirkende 
er Lars Begtrup, Serafin 
og Buster. Teaterstykket 
kunne ses tre uger i for-
året på Teater Zebu her på 
Amager. Der planlægges 
et program til efteråret.  
Teaterstykket kan således 
ses i Morsø 27. september, 
Batida i København 29. og 
30. september, Aabenrå 2., 
3.og 4. november, Silkeborg 
på Festival of Wonder fra 
den 5. til 7. november.
 
Læs mere om ”Buster og 
mig” på www.meridiano.dk 
og læs mere om Serafin på 
www.ziquer.com

Bryggeboerne Buster og Serafin Ziquier Xavier er aktuelle i 
teaterstykket ”Buster og mig”. De to er arbejdskolleger, ven-
ner og deler desuden samme lejlighed.

Café Langebro skifter hænder
Beværtningen på hjørnet af gaden Islands Brygge og Langebro er en del af Bryggens DNA. Her har man serveret øl og 
andre gode sager siden 1906. Alvin Bisgaard erindrer en del af historien fra hans 21 år på Café Langebro

Tekst og foto: Jean Gauthier
redaktion@bryggebladet.dk

Tilbage i 2003 overtog tre 
barndomsvenner fra Tårnby 
den historiske Café Lange-
bro. Martin, Flemming og 
Alvin havde fælles interesser: 
Nemlig gode øl og engelsk 
fodbold.

De købte caféen af Bjarne 
Schnell, som var træner på 
travbanerne Charlottenlund 
og senere Skovbo. Han havde 
været ejer af Café Langebro i 
19 år. 

Dengang var Café Lange-
bro prydet med billeder af 
travheste og avisklip fra Sch-

nell familiens storhedstid på 
de danske travbaner. Men de 
tre venner ændrede langsomt 
Café Langebro fra et tradi-
tionelt værtshus til en ”ølbar” 
med adskillige fadølshaner 
med specialøl fra danske og 
udenlandske bryggerier og 
med et øl-kort der var blandt 
de største i Danmark. 

Det ældre inventar, de hi-
storiske billeder af Langebro 
og den gode stemning skulle 
dog bevares.

- Flere af vores engelske 
gæster har flere gange frem-
hævet den gode ”pub-stem-
ning”, forklarer Alvin Bisga-
ard og fortsætter:

- Foreningen ”Danske Øl-
entusiaster” giver hvert an-
det år et hædersbevis til de 
steder, der værdsætter godt 
øl. Vi har fået det hver gang 
i alle årene..

Mysteriet om et 
billardbord
Ved overtagelsen i 2003 var 
der et noget ramponeret 
gulvtæppe i alle rummene og 
et billardbord som fyldte tem-
melig meget i forlokalet. Det 
skulle ændres: Gulvtæppet 
blev fjernet, gulvet høvlet og 
lakeret og billardbordet for-
svandt. Det sidste undrede 
stamkunderne, der brugte 
billardbordet dagligt.

-  Martin (en af ejerne og 
den daglige leder dengang, 
red.) sagde, at billardbordet 
skulle fjernes, fordi overboen 
klagede over larmen. Men 
det forstod stamkunderne 
ikke dengang. Billardbor-
det havde været der altid og 
ingen havde klaget. I øvrigt 

rygtedes det, at billardbor-
det var havnet i en af ejernes 
sommerhus.

- Tja, billardbord er vel endt 
i mit sommerhus, fortæller 
Alvin nu i 2024. 

- Men det er første gang, at 
jeg hører historien om over-
boens klage.

Fjernelse af billardbordet 
var vel en ren økonomisk 
beslutning, så man kunne få 
flere siddepladser

- Og vi har brug for plad-
sen, forklarer Alvin. 

Stedet er velbesøgt. En 
del faste kunder fra Bryggen 
besøger os to, tre gange om 
ugen, men vi er også stedet 
hvor man får en fyraftens øl 
efter arbejdet. Vi har især 
travlt om fredag.  

Kendskab til branchen
Fra 2003 til 2012 var det Mar-
tin der tog sig af den daglige 
drift på Café Langebro. Men 
siden 2012 har Alvin stået 
ved roret.

- Jeg startede med en bode-
ga på Østerbro, fortæller han. 

- I 1992 købte jeg tre re-
stauranter (som senere blev 
til fire) på Bakken. På det hø-
jeste havde jeg 100 ansatte. 
Restauranterne blev solgt i 
2000. Jeg havde derefter job 
hos Novo Nordisk og Danske 

Bank.
Men et liv i restaurations-

branchen er hård for krop-
pen. Alvin har derfor beslut-
tet at stoppe. Han afholdt 
reception på Grundlovsdag.

Planerne er enkle: Resten 
af måneden giver han et nap 
til de nye ejere. Derefter skal 
sommer bare nydes. Han 
skal slappe af. Men til efter-
året skal han rejse gennem 
Europa sammen med kæ-
resten Carina, som han har 
mødt på Café Langebro, samt 
hans hund.

- Jeg takker derfor af for 
denne gang, og giver stafet-
ten videre til to lokale ildsjæ-
le, der ligesom jeg elsker alt 
ved dette sted, og ønsker at 
fortsætte det gode arbejde, 
samt bevare den gode stem-
ning som stedet altid har, 
skriver Alvin på Café Lange-
bros Facebook side.

- De nye ejere Steffen og 
Søren, har været mange år 
i restaurationsbranchen, og 
har derfor en solid baggrund 
for at drive caféen videre. De 
er super dygtige og vil drive 
Cafe Langebro videre i den 
ånd der er der i dag.
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deT sKeR  
På BRyGGeN
Hver måned er 
der begivenheder 
på Bryggen, der 
kan få dig til at 
grine eller græde. 
Begivenheder der 
gør dig klogere. 
Begivenheder for 
børn. Koncerter 
og udstillinger. 
Alt muligt. Læs 
her, hvad du ikke 
vil gå glip af i den 
kommende tid

Tekst: Andreas Kirkeskov
redaktion@bryggebladet.dk

❚  FOTO

Fotokonkurrencen ‘Fang din 
by’ udstillet på Bryghuspladsen
Frem til første oktober er 
det muligt at opleve de 56 
udvalgte fotos og tre vinder-
fotos i konkurrencen ’Fang 
din by’ udstillet på Bryghus-
pladsen foran Dansk Arki-
tektur Center. De 56 fotos 
er udvalgt blandt mere end 
8.000 indsendte bidrag. 

I år var konkurrencen 
vokset ud over landegræn-
sen og blev til i samarbejde 
mellem Dansk Arkitektur 
Center og EU-projektet 
Desire – an Irresistible Cir-
cular Society. Dermed blev 

konkurrencen også bredt 
ud til hele Europa. 

23 byer, fra storbyer som 
London til små italienske 
landsbyer, endte med at 
blive repræsenteret i udstil-
lingen. Med temaet "En ny 
skønhed", blev deltagerne 
opfordret til blandt andet 
at se det skønne i ukrudt 
og patina. Og der er blandt 
andet eksempler på en ræv 
i storbyen og naturen, der 
tager over i byen, i de fotos, 
som er udvalgt til udstillin-
gen.

Fotoudstillingen Fang 
din by kan opleves gratis 
på Bryghuspladsen foran 
Dansk Arkitekturcenter 
frem til den 1. oktober.

Ud af mere end 8000 indsendte bidrag er 56 fotos blevet udvalgt og udstillet foran Dansk 
Arkitektur Center.       Foto: Julie Vöge

❚   KLASSISK MUSIK

Klassiske sommerkoncerter 
på Nordatlantens Brygge

Hør alt fra Mozart og 
Brahms til nordiske sange 
og mellemøstlige toner, 
når der for tredje år i træk 
afholdes klassiske sommer-
koncerter på Nordatlantens 
Brygge i juni. 

 Programmet byder på 
tre eftermiddagskoncerter. 
Koncertrækken indledes af 
Messiaen Quartet Copen-
hagen, der spiller et varie-
ret og spændende program 
med værker af Carl Nielsen 
og Arnold Schönberg samt 

Per Nørgårds nænsomme 
arrangement af Franz Schu-
berts smukke sang “Nacht 
und Träume”.

Dagen efter byder på 
Middle East Peace Ensem-
ble, der bygger bro mellem 
kulturer – med alt fra nordi-
ske sange til verdensmusik, 
jødisk klezmer, mellem-
østlig Makam og klassiske 
numre.

De klassiske sommerkon-
certer afsluttes med et af 
Danmarks bedste kamme-

rensembler, Eskær Trioen, 
der fejrer 30-års jubilæum 
med værker af Mozart og 
Brahms såvel som en ur-
opførelse af Carsten Dahls 
"Blackbird & Little Robyn".

Klassiske sommerkoncer-
ter på Nordatlantens Bryg-
ge fra 19. til 21. juni. Alle 
koncerter spilles kl. 17 og 
afrundes med et køligt glas 
vin. Læs mere og køb billet-
ter på nordatlantens.dk

Messiaen Quartet Copenhagen åbner eftermiddags-koncertrækken på Nordatlantens Brygge.

❚  NyCIRKUS

Halsbrækkende akrobatik for store børn
Slabam er en energifyldt, 
tragikomisk og forbløffen-
de, publikumsinddragende 
nycirkus-forestilling, som 
henvender sig til børn fra 
ca. 5 år, unge og voksne.

Tre cirkusartister kæm-
per ihærdigt med at spille 
deres show, men kommer 
konstant ud for uheld, tek-
niske problemer og interne 
stridigheder bag scenetæp-
pet. De gør alle tre deres 
ypperste for at showet fort-
sætter uforstyrret for pub-
likum, men de tre artister 
ender i stedet med at skabe 
totalt kaos, hvor backstage 
og frontstage smelter sam-
men i ét. Det hele kulmine-
rer i en stor finale med hæs-
blæsende akrobatik i op til 
8 meters højde. 

I Slabam kommer publi-
kum helt tæt på de dramaer 
og magtkampe, som ud-

spiller sig foran og bagved 
scenetæppet, da scenogra-
fien giver direkte udsigt til 
backstage.

Forestillingen er pakket 
med cirkusdiscipliner som 
partner-akrobatik, danse-
akrobatik, teeterboard, 
jonglering, objekt-manipu-
lation, cyr wheel og ethjulet 
cykling. Alt sammen skarpt 
koreograferet, udført med 
højt teknisk niveau i en 
humoristisk dynamik med 
publikum, som går lige i 
lattermusklerne hos både 
børn og voksne.

Nycirkusforestillingen Sla-
bam af Volantes på grusom-
rådet ved siden af Kulturhu-
set Islands Brygge søndag 
den 16. juni kl. 14. Forestillin-
gen er for børn fra 5 år og op-
efter. Det er gratis og kræver 
ikke tilmelding.

Volantes er et innovativt sce-
nekunstkoncept med særligt 
fokus på cirkusfærdigheder, 
bevægelse, musikalitet og 
humor. Foto: Karsten Piper 
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❚  SPORT 

Månedlang 
fodboldfest i 
Havneparken
TV2 viser hele somme-
rens EM-slutrunde på stor-
skærm i havneparken. Om-
rådet er allerede spærret af, 
tv-studiet under ombygning 
og toiletvognene rullet på 
plads og klar til på fredag, 
når værtsnationen Tyskland 
møder Skotland i slutrun-
dens første kamp. 

8.500 fans
Der er plads til 8.500 delta-
gere på området, og der er 
gratis adgang efter først-til-
mølle-princippet. Tør man 
ikke tage chancen, er der 
dog også mulighed for at 
købe ‘fast track’-adgang til 
en eller flere kampe. Skal 
det være endnu finere, er 

det også muligt at bestille 
en såkaldt ‘cabana’ med 
plads til 20 personer. Beg-
ge dele er dog for længst 
udsolgt til alle Danmarks 
kampe.

Fodbold EM for herrer på 
storskærm i Havneparken fra 
den 14. juni til den 14. juli. 
Læs mere og se spilleplanen 
på fodboldfesten.com/

❚  HØJTID

sankthansaften på havnefronten 

Igen i år er der stor midsom-
merfest med taler, sang, 
dans, livemusik, nycirkus 
og naturligvis sankthansbål 
på kajkanten

Festlighederne starter 
klokken 17, når midsom-
merfeen Stylte og sankt-
hanstrolden Torp kommer 
anstigende med komik, mu-
sik, dans og midsommer-
stemning. De har hilsner 
med fra solen og de vilde 

blomster, samler somme-
rønsker og sætter gang i 
børn og barnlige sjæle. 

Musik fra nord og syd
Herefter bringer det 7-per-
soners store orkester Beni 
& Chango feat. Tiempo 
Cuba varmen fra de caribi-
ske øer til Bryggen med en 
uimodståelig blanding af 
traditionelle cubanske ryt-

mer, krydret med moderne 
twists, der får selv den mest 
tilbageholdende til at danse.

Senere spiller den dan-
ske indierock-kvartet Kind-
sight, som kombinerer ly-
den af 90’ernes alternative 
rock med skandinavisk pop, 
efterfulgt af det otte mand 
høje argentinske orkester 
Rosario Smowing, der le-
verer et uimodståeligt mu-
sikalsk sammensurium af 

Bossa Nova, mambo, roc-
kabilly, ska, swing og Rock-
steady i deres højenergiske 
liveoptræden.

Heksen taler
I stedet for at brænde hek-
sen får hun denne aften 
ordet, når ‘cyberwitch’ og 
ekspert i internetkultur 
Maia Kahlke Lorentzen 
leverer båltalen. Hun be-

kæmper til daglig trolde på 
internettet som researcher, 
formidler og konsulent 
hos Cybernauterne. Hun 
producerer desuden popu-
lære podcasts som Cyber-
normer, Kønskrigerne og 
Onde Kvinder. Hun er også 
medforfatter til bogen 'Kan 
Trold Tæmmes'.

Sankthans på Islands Bryg-
ge på uden for Kulturhuset Is-
lands Brygge søndag den 23. 
juni fra kl. 17. Arrangementet 
er gratis og der kan købes 
mad i Bryggens Spisehus. 
Læs mere og se programmet 
på kulturhusetislandsbrygge.
kk.dk

Musik, bål og tale fra en 
cyber-heks til Sankthansaften 
på Bryggen.

❚  NATUR

der sker NAdA i naturparken
Oplev NADA-øreakupunk-
tur i rolige naturomgivelser 
på Amager Fælled. Deltage-
re sidder i et roligt område 
på Fælleden på et siddeun-
derlag, eller hvordan man 

selv bedst sidder behage-
ligt. En certificeret NADA-
akupunktør sætter fem ste-
rile engangsnåle i hvert øre, 
hvorefter deltagerne sidder 
stille i 45 minutter med en 

kop NADA-te.
Nålene påvirker punkter 

i kroppen, der medvirker 
til at skabe bedre trivsel og 
mental sundhed. Metoden 
anvendes i forvejen i mange 

social- og sundhedstilbud i 
København og har vist gode 
resultater ved blandt andet 
stress, angst og søvnpro-
blemer. Der er ikke tale om 
behandling, men hjælp til 
selvhjælp. 

NADA-akupunktur på 
Amager Fælled hver fredag 
klokken 10. Billetter er gra-
tis og kan bestilles på bil-
letto.dk. Læs mere på Face-
book: NADA og natur.

Oplev NAdA-øreakupunktur i 
naturen på Amager Fælled.
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Vejnavne i Fælledby kan blive navngivet efter kvindelige 
modstandsfolk
16 veje og tre pladser i den kommende bydel Fælledby kan blive navngivet efter danske kvinder i 
modstandsbevægelsen under 2. Verdenskrig. “Ikke særligt respektfuldt” mener Amager Vest Lokaludvalg
Tekst: Andreas Kirkeskov
Illustration: Henning Larsen 
Architects
redaktion@bryggebladet.dk

Mens byggeriet af tusindvis 
af nye boliger i det nye by-
kvarter Fælledby på Ama-
ger Fælled skrider frem, 
er tiden nu kommet til at 
navngive bydelens veje og 
pladser. Der skal navngives 
i alt 16 veje og tre pladser. 
Vejnavnenævnet har i den 
forbindelse foreslået, at ve-
jene og pladserne opkaldes 
efter danske kvinder i mod-
standsbevægelsen samt 
begreber, der relaterer sig 
hertil, fordi vejnavnenævnet 
har et ønske om at hædre 
kvinder, der ydede en sær-
lig indsats i modstandskam-
pen. De konkrete navne er 
valgt på baggrund af forslag 
fra Frihedsmuseet. 

Problematisk
Forud for den endelige be-
slutning, der skal træffes 

den 17. juni, har de fore-
slåede navne været sendt 
i høring hos blandt andet 
Amager Vest Lokaludvalg. 
Og her har man svært ved 
at se det som en hæder at 
få opkaldt en vej i Fælledby 
efter sig. 

“Det problematiske i at 
hædre disse prægtige mod-
standsfolk fra krigen ved 
deres navne på vej- og plads-
skilte er, at det foreslås i en 
bydel, som henved 100.000 
borgere i København og 
ikke mindst i Amager Vest 
var imod skulle bygges på 
oprindeligt fredet og be-
varingsværdig vild natur 
(Lærkesletten) på Amager 
Fælled. Disse tusindvis af 
modstandere af byggeriet 
på Fælleden kan synes, det 
er lidt af en provokation og 
ikke særligt respektfuldt 
over for disse modstands-
folk og frihedskæmpere, at 
deres navne og hædring nu 
foreslås synliggjort i en by-
del, hvor modstanden mod 
byggeriet var så stor, som 

den var, og hvor retssager 
fortsat kører”, skriver Ama-
ger Vest Lokaludvalg i sit 
høringssvar.

Lokaludvalget foreslår, at 
vejene i stedet bliver navn-
givet med udgangspunkt i 
den botaniske verden.

Vejnavnenævnet har foreslået, at 16 veje og tre pladser i Fæl-
ledby opkaldes efter danske kvinder i modstandsbevægelsen 

under 2. Verdenskrig.

islands Brygges sogn bliver 
delt i to
Tekst: Andreas Kirkeskov
Foto: Ghita Katz
redaktion@bryggebladet.dk

Med sine 42.000 borgere 
er Islands Brygges Sogn 
det næststørste sogn i 
hele Danmark. Så stort, at 
det er fordelt på to kirker: 
Hans Tausens Kirke på Is-
lands Brygge og Kirken i 
Ørestad, der har hjemme i 
lejede lokaler i bygningen 
8-tallet i Ørestad Syd.

delt i to
Men til december bliver 
kæmpe-sognet delt op i 
to mindre sogn med hver 
deres kirke. Det oplyser 
Islands Brygges Sogn i en 

pressemeddelelse. 
- Islands Brygges Sogn 

er med sine 42.000 menne-
sker og to kirker Danmarks 
næststørste sogn og en 
meget stor enhed at admi-
nistrere. Derfor har der al-
lerede siden 2022 været et 
ønske fra menighedsrådet 
om at dele sognet i to. Vi er 
glade for, at det nu bliver en 
realitet, siger formand for 
menighedsrådet, Jens Niel-
sen.

Fra 1. december i år kom-
mer Islands Brygges Sogn 
således til at stoppe ved Vej-
lands Allé. Det betyder, at 
beboere i Ørestad Nord og 
i det nye kvarter Fælledby 
kommer til at høre til Is-
lands Brygges Sogn, hvori-

mod hele resten af Ørestad 
bliver en del af det nye Øre-
stad Sogn. 

Lillebror på Bryggen
Det betyder også, at Øre-
stad Sogn med sine 24.000 
mennesker faktisk bliver 
storebror til Islands Bryg-
ges Sogn, der efter op-
delingen kun har 18.000 
personer. Men derudover 
forbliver alt ved det gamle 
på Islands Brygge. 

- Beboerne og menighe-
den i Islands Brygges Sogn 
kommer ikke til at mærke 
den store forskel i forhold 
til nu. Hans Tausens Kirke 
er en smuk og traditionsrig 
bygning, og den er de sene-
re år blevet sat i stand både 
inde og ude. Men på sigt vil 
der også ske ændringer her, 
blandt andet planlægger vi 
at opføre et nyt menigheds-
hus tæt på kirken, fortæller 
Jens Nielsen.

Ny kirke i Ørestad 
I Ørestad Sogn er der imid-
lertid store ting på tegne-
brættet. Et nyt, stort kirke-
byggeri tegnet af Henning 
Larsen Architects er under 
planlægning i Ørestad Syd 
ikke langt fra Royal Arena. 
Den nye kirke forventes at 
stå klar i 2026. 

- Det bliver en utrolig 
smuk kirke, bygget i træ 
og med et fantastisk lysind-
fald. Vi glæder os meget til 
at få taget første spadestik 
til kirken, som jeg er sikker 
på vil blive et kæmpe aktiv 
for hele bydelen, siger Jens 
Nielsen.

Karen Mukupa modtager 
livslang hæder

Tekst: Andreas Kirkeskov
Foto: Viktoria Semenova 
Fuglsang
redaktion@bryggebladet.dk

Karen Mukupa har som 
den første hiphop-kunst-
ner modtaget livslang hæ-
der fra Statens Kunstfond. 
Med hæderen følger en år-
lig ydelse på op til 175.000 
kroner om året før skat. 
Beløbet bliver reguleret 
efter modtagerens øvrige 
indtægter.

Pioner
I sin begrundelse peger 
Statens Kunstfond blandt 
andet på, at Karen Muku-

pa har været en pioner 
i dansk musikliv siden 
1990’erne, hvor hun med 
gruppen ‘No Name Reque-
sted' sammen med Natasja 
Saad brød igennem på den 
danske hiphop-scene. Sid-
ste år udgav hun album-
met ’Bonobo’, hvor hun 
ifølge Statens Kunstråd 
cementerede sin placering 
som en af Danmarks vig-
tigste stemmer inden for 
sin genre og som inspira-
tion og rollemodel for nye 
generationer af kunstnere.

Multikunstner
“Hendes musik insisterer 
på sin egen lyd, grundlagt 

i den cementhårde hiphop-
reggae, som hun skabte 
i 1990’erne – og som hun 
bestandigt fornyer med 
organisk instrumentering, 
moderne klange og aktuelle 
trends. Ofte med indflydel-
ser fra soul og afrobeat, der 
møder kontraster i form af 
bløde klaverakkorder og 
trap-trommer.

Mukupas kunstneriske 
bidrag som rapper, kom-
ponist, tekstforfatter, san-
ger og rollemodel har i tre 
årtier været forankret i 
hendes samfundsmæssige 
engagement og kamp for 
ligestilling”, lyder det i be-
grundelsen. 

Hædersydelserne udde-
les halvårligt, og i første 
uddeling i 2024 modtager 
udover Karen Mukupa også 
arkitekten Kjeld Vindum, 
digter Birgitte Krogsbøll, 
billedkunstner Lise Autoge-
na og koreograf og danser 
Mette Ingvartsen livslang 
hæder. 

i forbindelse med sin 
seneste udgivelse ‘Bonobo’ 
gav Karen Mukupa et stort 
interview til Bryggebladet, 
som kan læses på bryggebla-
det.dk
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By & Havn svigter 
på luftforurening

Af Kristine Ammitzbøll-Bille, 
kandidat til Københavns 
Borgerrepræsentation for 
Det Radikale Venstre

By & Havn har lavet en ny 
strategi for Københavns 
Havns fremtid. Det lyder 
jo flot. Men der mangler 
noget. Der mangler en stra-
tegi for at nedbringe den 
farlige partikelforurening. 
Kommunen har i dag alt for 
ringe mulighed for at stille 
egne krav ud over lovgivnin-
gen. Men hvorfor skal lan-
dets hovedstad ligge under 
for langmodige udkantspo-
litikere på Christiansborg 
uden øje for københavner-
nes sundhed? Måske det 
ville hjælpe at nedsætte et 
fælles udvalg mellem stat, 

kommune og By & Havn 
med det formål at gøre Kø-
benhavns Havn til en grøn 
havn. Med klare krav om, at 
partikelforureningen skal 
fjernes. Man skal huske på, 
at 460 københavnere hvert 
år får en tidligere død på 
grund af den sorte røg. Og 
at det derudover koster et 
utal af sygedage til skade 
for skoler og virksomheder 
og ikke mindst de menne-
sker, som må lide under et 
dårligere helbred. Det er tid 
til at rette op på svigtet. Det 
ville være naturligt, at By & 
Havn stiller sig i spidsen for 
dette arbejde. Alternativt 
kunne Københavns Kom-
mune tage ansvaret. Det 
vil ikke være et øjeblik for 
tidligt.

DEBAT/mAD

BRyGGEMAD 
MED BROOKER

HjeMMeLAVeT KOLdsKåL

Hvis du ikke er til den billigste version fra supermarkedet, er 
der her en opskrift på en hjemmelavet version:

n 1 liter kærnemælk
n 1 liter ymer
n 1 vaniljestang
n 200 g sukker
n Saft og skal fra 1 økologisk citron
n Salt

Vaniljestangen flækkes og blandes sammen med sukkeret - 
kærnemælk og ymer piskes sammen med vaniljesukker.
Smag til med citronskal og saft og en smule salt.
Stil på køl og lad koldskålen trække i et par timer - servér 
med kammerjunkere og jordbær.
Hvis den skal gøres mere lækker, kan man tilsætte en hylde-
blomstsirup som et sidste touch. 

Hyldeblomster kan med fordel samles på fælleden, hvor de 
er i overflod i øjeblikket.

Grilltips og koldskål
Sommeren er i den grad ankommet til Bryggen. Havnevigen er igen plastret 
til med børnefamilier, haveforeningerne summer af liv, havnefronten fyldes 
endnu en gang med unge mennesker, der skal bade og hygge - bevæbnet med 
engangsgrill og højttaler. De mange altaner, nye som gamle, bliver vækket til live - 
og fyldt med tændte griller, opslåede parasoller, alverdens dufte og leben
Tekst og foto: Stephan 
Øhlers Brooker
redaktion@bryggebladet.dk

Grill-sæsonen er i den grad 
skudt i gang, og hvis der er 
noget, der kan både dele 
og samle vandene, må det 
være madlavning over åben 
ild og gløder.

Der er nok lige så mange 
forskellige holdninger til 
konceptet, som der er men-
nesker. Samtidig er der 
ikke noget som en grill i en 
have eller på en altan, der 
kan samle og tiltrække folk.

Især mænd bliver tiltruk-
ket af grillen, som var det 
en ny opfindelse. Man bli-
ver nødt til at se grillmeste-
rens teknikker og udvalgte 
råvarer - hvis det ikke var 
forbundet med fare, så ville 
de sikkert sparke til den, 
som var det bildæk!

Er det gas eller kul? Di-
rekte eller indirekte varme? 
Briketter eller kul? Hold-
ningerne og spørgsmålene 
kan være mange og delte.

Så i et forsøg på at bevare 
sommerfreden kommer 
her et par velmente råd til 
at gribe ud efter titlen som 
sommerens grillmester – 
grilleren, der går over i hi-
storien som den, der havde 
den bedste grillswag i som-
meren ’24!

- Tempering og saltningTag 
dit kød ud fra køl i god tid, så 
det ikke kommer direkte fra 
5 grader til en varm grill. Når 
kødet alligevel er fremme, så 
salt det allerede nu. På den 
måde opnår man et saftigere 
stykke kød, mere smag og la-
vere stegesvind.

- Grillen skal være klar.
Hav tålmodighed og vent på 
at grillen er klar og brænden-
de varm - ellers bliver kødet 
nærmere kogt end grillet. 
Hvis du kan holde din hånd 
ind over grillen i mere end 
2 sekunder, så er den ikke 
varm nok.

- Direkte og indirekte 
varme. Brug den direkte 
varme til at give kødet en god 

stegeskorpe, så den rigtige 
grillsmag opstår. Brug der-
efter den indirekte varme til 
at stege kødet færdig, uden at 
det bliver brændt.

- Stegetermometer. Brug 
det og vær sikker på at kødet 
har den rigtige kernetempe-
ratur - lad være med at være 
for stolt til at bruge det og 
undgå dermed at sende dine 
gæster hjem med andet end 
en god oplevelse.

- Hviletid. Sørg for at kødet 
får lov til at hvile når det er 
taget fra grillen - lad det hvile 
minimum halvdelen af ste-
getiden. Saften i kødet vil så 
trænge ud i hele kødstykket 
igen og blive i kødet, i stedet 
for at pible ud når man skæ-
rer i det.

- Grøntsager. Det er ikke 
kun kød der kan grilles, alle 
slags grøntsager er gode at 
grille - en god marinade og på 
grillen med dem.

sommer vælling
En anden ting, der er uløse-

ligt forbundet med somme-
ren, er indtaget af koldskål 
- oprindeligt en mærkelig 
blanding af øl, sukker, ka-
nel og brød. Senere fandt 
man ud af at bruge restpro-
duktet fra smørproduktion 
- kærnemælk var dermed 
opfundet, og koldskål fik 
sin plads i den danske ga-
stronomi.

Denne læskende, syrlige 
sommervælling spises med 
vellyst i sommermåneder-
ne, toppet med kammer-
junkere eller jordbær udgør 
den en grundpille i mange 
teenageres fødevareindtag 
i sommermånederne. 

Og det behøver for de 
flestes vedkommende ikke 
at være en lækker, hjem-
melavet version med øko-
logisk citronskal, tykmælk 
og æg – nej, den billigste, 
hvor emballagen stadig er 
den samme, som den altid 
har været - og som i øvrigt 
oftest ender i bunden af fel-
tet i diverse smagstest - det 
skal bare være den!

Ammitzbøll-Bille gør regning uden vært
Af Kristian 
Wederkinck Olesen, 
Kommunikationschef, By & 
Havn

Kristine Ammitzbøll-Bille 
retter her i avisen en kri-
tik af By & Havn for ikke 
at have en strategi for at 
nedbringe partikelforure-
ningen i Københavns Havn. 
Dermed gør hun regning 

uden vært. By & Havn inve-
sterer nemlig massivt i den 
grønne omstilling af havnen 
i disse år. Det gør vi bl.a. 
ved at bygge et af verdens 
største landstrømsanlæg, 
som står klar til sæsonen 
2025, som giver el til kryds-
togtskibe, når de ligger ved 
kaj, og dermed fjerner par-
tikelforureningen. Det gør 
vi også ved at stille høje bæ-
redygtighedskrav til både 

By & Havns egen drift og 
forsyning, som skal være 
CO2-neutral i 2030, og til 
vores værdikæder om, at de 
skal reducere deres CO2-
udledning med 50 procent i 
2030. Vi er faktisk allerede 
godt i gang med at omstille 
vores egne biler og både til 
elektrisk drift, herunder vo-
res færge Portus, som alle-
rede sidste år blev udskiftet 
med en el-færge. Kristine 

Ammitzbøll-Bille mener, at 
By & Havn svigter vores an-
svar. Jeg vil modsat påstå, at 
der ikke er nogle selskaber 
i hele landet, der investerer 
mere i den grønne omstil-
ling af Københavns Havn 
og minimering af partikel-
forureningen, end lige net-
op By & Havn.

H/F Bryggen har kunnet 
parkeret i området siden 1938
Af: Formand for H/F 
Bryggen: Birgit H. Jensen

I en artikel i seneste num-
mer af Bryggebladet udtaler 
formand for GF Havnesta-
den, Thomas Kjellberg Chri-
stensen, at et af problemer-
ne med parkering i området 
skyldes, at det politisk er 
vedtaget, at kolonihaveejere 
i H/F Bryggen skal have 
mulighed for helt gratis at få 
en såkaldt sommerlicens.

Det er jo helt uhørt, at man 
udtaler, at vi som forening 
med 65 haver nu tager alle 
parkeringspladserne på om-
rådet omkring Artillerivej 
og Havnestaden. Nu er det 
så sådan, at H/F Bryggen 
har ligget her siden 1938. 

Det vil sige, at vi har kunnet 
parkere i 50 til 60 år, før Hav-
nestaden blev bygget.

I de fleste beboelser i Hav-
nestaden er der vist også en 
parkeringskælder, som I jo 
sagtens kan bruge, i stedet 
for at holde på gaderne om-
kring Havnestaden. Samti-
dig er, så vidt jeg ved, Artil-
lerivej en offentlig vej, som 
en forening, hverken Hav-
nestaden eller HF Bryggen, 
kan bestemme over.

Det har undret mig og 
andre haveejere i H/F Bryg-
gen, at man blot skyder på 
HF Bryggen, blot fordi vi nu 
igen – efter et år hvor vi ikke 
har kunnet / kan få lov at 
parkere, som vi har kunnet 
siden 1938.

Jeg vil for en god ordens 

skyld også oplyse, at det 
faktisk p.t. er omkring 10 
stk. parkeringstilladelser, 
som H/F Bryggen har. Så 
gør brug af jeres parkerings-

kældre. Så vil der være plads 
til os alle, og vi kan leve i en 
god harmoni med hinanden.
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Advokat
FÜRST advokatfirma
Islands Brygge 26
2300 København S
32 63 04 82 · www.fürst.dk

Alexanderteknik
Alexanderteknik, Kigkurren 6-8
Bevidst Bevægelse og Dans
51 22 33 97 - holdehelelivet.dk

Apoteker
Islands Brygges Apotek
Thorshavnsgade 28· 32 95 63 61
Mandag-fredag: kl. 9.00 – 18.00
Lørdag: kl. 10.00 – 14.00

Begravelse
Begravelsesforretningen Islands Brygge
Leifsgade 6
32 95 75 75·www.info-bedemand.dk

Bryggens Begravelsesforretning
Amagerbrogade 155
Islands Brygge 13
32 55 55 55

Blomster
Blomstercirklen
Leifsgade 5
32 57 19 10 · www.blomstercirklen.dk

Isblomsten
Isafjordsgade 2
32 57 73 15

Børneaktiviteter
Cphdans
Njalsgade 23D ·50 15 60 00
www.cphdans.dk · info@cphdans.dk

Tigertræning
Leg, kamp og bevægelse. 
Egilsgade 34 kld. 
www.tigertræning.dk

dyreartikler
HPReptiles Danmark ApS
Egilsgade 12, kld
Man – Fre 11.00-18.00
Lørdag LUKKET
92 43 01 77 · www.hpreptiles.dk

ejendomsmæglere
Estate Amager – Eldrup & Bast
Islands Brygge 7
33 21 00 04 · www.estate.dk

ejendomsservice
EMS-Ejendomsservice 
www.ems.dk - Tlf: 36 95 94 02
E-mail: info@ems.dk 

elektrikere
P. Kilting A/S
Egilsgade 40-42
32 54 56 91

Fodterapi
Klinik for fodterapi
Egilsgade 28, kld. tv
32 54 16 66

Foreninger
Bryggen For Alle (BFA)
www.bryggenforalle.dk

Islands Brygge Badminton
www.ibbadminton.dk
bryggensfjerbold@gmail.com

Fotografer
Fotograf Ricardo Ramirez
ricardo-ramirez.com 
info@ricardo-ramirez.com

Fotohandlere
Njal Foto
Njalsgade 22 
32 54 55 90 · www.njalfoto.dk

Frisører
Hair by Dahl
Islands Brygge 1B
32 54 81 02
Online-bestilling: www.hairbydahl.dk

Fysioterapeuter
Havnestadsklinikkens Fysioterapi
Speciale i ryg, nakke, skuldre, fertilitet
og genoptræning efter fødsel
41 40 10 94 · www.amj-fysio.dk

Genbrug
Genbryggen
Reykjaviksgade 2, kld.
Mandag & onsdag kl. 15-18
Lørdag kl. 11-14

Hundeklip
Dittes Hundeklip
Islands Brygge
info@ditteshundeklip.dk
www.ditteshundeklip.dk

Historiefortælling
Historiedamen Mariane Josefsen
32 57 31 46
www.historiedamen.dk 

Lokalråd
Islands Brygge Lokalråd/
Bryggens Borgerforening
Beboerhjørnet – Leifsgade 7
www.islandsbryggeslokalraad.dk

Læger
Lægerne på Bryggen
Louise Engell, Britta Forslund, Lina Nyqvist 
og Susan Rosenberg von Scholten
Kigkurren 8M, 4.
www.lægernepåbryggen.dk
32 96 77 76

Malerfirmaer
Kasper Hougaard
Hilversumvej 17, 2791 Dragør
21 67 51 95

Murere
BSA Byg v/ Toni Bergenhammer
Egilsgade 45, kld.
40 14 74 13
bsabyg@mail.dk

Politiske partier
SF – Socialistisk Folkeparti på Bryggen
Kontaktperson: Klaus Mygind,  
Erik Eriksensgade 9, 6. th., 2300 S
24 69 28 45
klaus_mygind@br.kk.dk

Psykologer
Heidi Sahlgreen
Leifsgade 16, 5. th
26 55 28 27 · aktivforandring.dk

ACT Klinikken v. Ole Taggaard Nielsen
Weidekampsgade 49, st. tv.
www.actklinikken.dk

Rosenmetoden
Karen Vinding
Gunløgsgade 43, kld. tv.
26 25 49 40·www.karenvinding.info

skoler & institutioner
Fritidscenter Islands Brygge
Artillerivej 71 C
Tlf 32546388 
www.fcib.dk   e-mail: fcib@fcib.dk

skønhedsklinikker 
Hos Amal
Egilsgade 4
20843136 - www.HosAmal.dk

smørrebrød
T.S. Smørrebrød 
Islands Brygge 7 
32 57 20 05 · www.tssmørrebrød.dk

systuer
Shhhy vi sy’r
– også efter mål
Thorshavnsgade 22
32 54 35 36 · www.shhhy-vi-syr.dk

Tandlæger
TANDLÆGEN.DK
v/ Søren Nielsen
Kigkurren 8G, 1.sal
Tlf 32 57 75 44
Islandsbrygge@tandlaegen.dk
www.tandlaegen.dk/koebenhavn-s/
islandsbrygge/

Tryllekunstnere
Michael Frederiksen
magi@trylle-michael.dk
www.trylle-michael.dk
20 92 70 03

VVs

Dan Rasmussen VVS ApS
Gunløgsgade 21
Tlf 36 72 30 00

Islands Brygge Vand og Varme ApS
Tlf.: 25 34 34 34
islandsbryggevvs@hotmail.com

Zoneterapi
sanselig.dk zoneterapi
Online booking
Gunløgsgade 3, kld. Tv.
Tfl 40564201

Optagelse i Fagregisteret:  
Send mail til fagregister@bryggebladet.dk
Pris: 420 kr. for 10 udgivelser med tre tekstlinjer (maks. 35 anslag 
inkl. mellem-rum per linje). Ekstra linjer: 80 kr. per linje. 
Priser eksklusiv moms
Fagregisteret kan også ses på www.bryggebladet.dk

FrimærkerUsA - kæmpe æske m. 1000-vis af nyere billedmær-ker.
Ca. 1 kg. Pris kun 100 kr.Vestlige verden - meget stor pose over 1kg.Pris kun 75 kr.

Kan leveres gratis eller sendes.
Kontakt: s. Larsen på sms tlf. 60651163 - steen142@hotmail.com



OPSLAGSTAVLEN til køb-salg-bytte og lykønsk-

ninger. Opslag på siden er gratis for private. 

Dog koster boligannoncer 30 kroner i frimærker, 

der sendes til Leifsgade 7. Skriv kort og præcist 

til redaktion@bryggebladet.dk. Redaktionen 

forbeholder sig ret til at redigere opslagene.

Test din viden om 
islands Brygge

1. Christianshavns Oplagspladser A/S(C.O.) ejede de 
fleste lejelejligheder på Islands Brygge i 1988 (12 
ejendomme). Hvem forsøgte en fjendtlig overtagelse 
af C.O. i 1988 ?      

 a. Klaus Riskær Pedersen
 b. Axel Juhl Jørgensen
 c. Bøje Nielsen
 
2. LO-Huset (nu FH-Huset) på adressen Islands 

Brygge 32D blev taget i brug i 2002. Hvem var 
formand for LO på det tidspunkt? 

 a. Finn Thorgrimson
 b. Hans Jensen
 c. Harald Børsting

3. Hvilken beværtning er kendt på Bryggen som ”det 
våde hjørne”?

 a. Soja 27 (nu Sexologiskole) 
 b. Café Langebro
 c. Artillericafé

4. Tre beværtninger på Bryggen specialisere sig med 
at servere frisktappet fadøl. Hvilken ”ølbar” er den 
yngste?
 

 a. Bootleggers Islands Brygge – Njalsgade 19D
 b. Café Langebro – Islands Brygge 1B
 c. Taproom Bryggen – Egilsgade 20

(se svarene på side 18)

Kære Luka

du ønskes stort tillykke med fødsels-dagen d. 17. juli. Mange hilsener fra Olde
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Læs mere på 
bryggenet.dk

Repræsentant-
skabsmøde af-
holdt
Årets ordinære repræ-
sentantskabsmøde blev 
afholdt tirsdag d. 21. maj, 
og referatet er under udar-
bejdelse.
På mødet blev de bestyrel-
sesmedlemmer, der var på 
valg, genvalgt og besty-
relsens forslag til budget 
blev vedtaget. Dermed 
fastholdes kontingentet på 
20 kr./md.
Du kan se link til mødema-
terialet på www.bryggenet.
dk. 

Gratis hjælp til 
optimering af dit 
trådløse netværk
De hyppigste problemer 
Bryggenets brugere ople-
ver, er relateret til bruger-
nes eget udstyr, specielt 
trådløse net (wifi). Bryg-
genet tilbyder derfor gratis 
hjælp fra en teknikker, 
som hjælper med at opti-

mere din wifi-oplevelse. 
Teknikeren vil først forsøge 
at afhjælpe udfordringen 
med dit trådløse net ved 
at guide dig igennem de 
mest almindelige løsnin-
ger og problemstillinger. 
Hvis dette ikke hjælper 
på hastigheden, så vil 
teknikeren vurdere om der 
er grundlag for et hjem-
mebesøg.
Ved et hjemmebesøg 
foretager teknikere en 
gennemgang af din nuvæ-
rende wifi-løsning, med 
det formål at finde frem 
til årsagen for udfordrin-
gerne. Som en del af gen-
nemgangen vil teknikeren 
også sikre, at din trådløse 
router er indstillet korrekt 
for at få den bedst mulige 
oplevelse.
Teknikeren vil som afslut-
ning på sit besøg komme 
med en anbefaling til, 
hvad der yderligere kan 
foretages for at få det 
bedste ud af din internet-
forbindelse. Her kunne 
mulige optimeringsforslag 

være en bedre placering 
af den trådløse router, 
udskiftning af den trådløse 
router eller udbygning af 
det nuværende signal. 
Bryggenet dækker om-
kostningen til teknikerbe-
søget, og hvis du ønsker at 
tage imod et optimerings-
forslag, så vil du få oplyst 
prisen for dette inden 
arbejdet startes.
For at få hjælp til dit tråd-
løse net skal du blot ringe 
til Kundeservice på 33 
2300 99, hvor Fiberby sid-
der klar til at hjælpe dig.

Kundeservice
Kundeservice kan hjælpe 
dig med tilmelding og 
framelding af tjenester, 
faktura og abonnements-
vilkår. 

Det er også Kundeservice 
du skal kontakte, hvis du 
vil melde om fejl på de 
tjenester du modtager. 
Kundeservice leveres af 

de firmaer, der står for 
vore tjenester, så der er 
forskellige kontaktpunkter 
og åbningstider for hhv. 
internet og tv.
Internet
Kundeservice leveres af 
Fiberby.
På telefonen (33 2300 99) 
ydes der personlig betje-
ning 
Mandag til torsdag kl. 9 
– 18
Fredag kl. 9 – 16
Lørdag kl. 10 – 14
Du kan også sende en 
e-mail til support@fiberby.
dk.

TV
Kundeservice leveres af 
Norlys.
På telefonen (88 303030) 
ydes der personlig betje-
ning 
hverdage kl. 08:00-21:00
weekender og helligdage 
kl. 09:00-17:00
Du kan også sende en e-
mail til: 
kontakt.digital@norlys.dk

Bryggenets priser

Internet
1000/1000 Mbit/s: 75 kr./
md.

Tv
Lille pakke: 220 kr./md.
Mellem pakke: 489 kr./md.
Stor pakke: 739 kr./md.
VælgSelv 10 inkl. lille 
pakke: 415 kr./md.
VælgSelv 20 inkl. lille 
pakke: 505 kr./md.
VælgSelv 30 inkl. lille 
pakke: 575 kr./md.

1000/1000 

Mbit/s 

75 kr./md.

skal du træne anderledes i sommerferien?
Sommeren nærmer sig, og med den kommer tanker om ferie og ændrede rutiner. Men hvad betyder det for din 
træning? Skal du holde fast i dine vaner, eller er det tid til at tilpasse din træning til feriens frie rammer?

Tekst: Sejer Dalum
Foto: Nicklas Vo Giver
redaktion@bryggebladet.dk

Hvis du ikke skal ud at 
rejse, kan du fortsætte 
med den træning, du alle-
rede har som en del af din 
hverdag. Ferie betyder ofte 
mere fritid, og har du lyst, 
kan du måske endda træne 
mere end normalt. Udnyt 
sommerens lange dage og 
måske lidt ekstra overskud 
til at forbedre din form. 
Måske skal du prøve et nyt 
træningssplit eller sætte ny 
personlig rekord på 5 km.
Hvad gør jeg, hvis jeg skal 
væk i længere tid?
Skal du ud at rejse og være 
væk i mere end en uge, er 
det stadig muligt at holde 
din træning vedlige. En 
enkelt styrketræning om 
ugen, hvor du fokuserer på 
de største muskelgrupper, 
kan være nok til at vedlige-
holde både muskelmasse og 
styrke. Har du ikke adgang 
til et træningscenter, kan 
du lave et simpelt program 
med øvelser som split squat, 
armstrækkere og armhæv-
ninger/træk til ryggen. 
Tre sæt à 8-12 gentagelser, 
udført tæt på udmattelse, 
kan gøre en stor forskel. 
Konditionsmæssigt er det 
heldigvis nemt bare at tage 
løbeskoene med. Det kan 
faktisk være en rigtig god 

måde at opleve kulturen på 
en løbetur gennem byen.
Du har ikke travlt!
To uger uden træning gør 
ikke den store forskel. Stu-
dier viser, at det tager 2-3 
uger, før din krop begynder 
at nedbryde muskelmasse 
og styrke. Dog vil du efter 
en uges pause opleve, at 
dine energidepoter er tømt, 
og træningen vil føles hår-
dere. Du kan også tabe lidt 
væske, hvilket kan påvirke 
din præstation.
Så tag det roligt i ferien, og 
husk at lidt træning er bed-
re end ingen træning. Nyd 
sommeren og pas godt på 
din krop – også når du hol-
der ferie.

For flere tips til din træning, 
besøg mnptrainingclub.dk 

eller følg @mnptrainingclub 
på Instagram, TikTok og 

Facebook.
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Begravelse Bisættelse

Alle aftaler træffes gerne hjemme hos Dem

Bryggens
Begravelsesforretning

Amagerbrogade 155 · Islands Brygge 13

tlf. 32 55 55 55 · døgnvagt

Email : bedemand@info-bedemand.dk

islands brygge
BEgravelsesforretningen

Døgnvagt 32 95 75 75

En smuk og værdig afsked
Aftale træffes gerne i Deres hjem 

Leifsgade 6 - 2300 København S
Allan Nielsenwww.info-bedemand.dk

Burchhardts
Begravelsesforretninger
Amager & Sundby Ligkistemagasin
Italiensvej 16, 2300 Kbh. S, Tlf. 32 55 20 09
Christianshavns Ligkistemagasin
Prinsessegade 21, 1422 Kbh. K, Tlf. 32 54 01 44
Tårnby Begravelsesforretning
Amager Landevej 49, 
2770 Kastrup, Tlf. 32 52 77 87

Træffes alle dage.
Aftaler træffes
også gerne
i jeres hjem.

Tårnby Begravelsesforretning

2770 Kastrup, Tlf. 32 52 77 87

www.burchhardt.dk

Træff es døgnet 
rundt, alle dage
Tlf. 22 33 86 66

Træff es døgnet 
rundt, alle dage
Tlf. 22 33 86 66

Træff es døgnet 
rundt, alle dage
Tlf. 22 33 86 66

Kongelundsvej 308, 2770 Kastrup
www.drachmannbegravelser.dk TAk FoR 

sTøTTEN

Test din viden - svar

1. (a).Klaus Riskær Pedersen og Accumulator invest.
2. (b). Hans jensen. Han var formand fra 1996 til 2007.
3. (c). Artillericafé. et rør til et pissoir sprang midt om natten og 
vandet fossede ud af indgangsdøren.
4. (b). Bootleggers islands Brygge åbnede i 2022. Taproom Bryggen 
i 2019 og Langebro i 1906.

NeUMANNS 
NATUR

Alle har ret til en fed natur
Dans dig endelig gennem sommerens æggende natur 
ved strand eller skov. Lad dig beruse af storheden i det 
små og store, i grundvoldsvarmende solskin eller i de 
korte magiske nætter, og husk bagefter at hjælpe værten 
med dens væren
Tekst og foto: Thomas 
Neumann
redaktion@bryggebladet.dk 

 
Med grundlovsdag lige ag-
terude er spørgsmålet, om vi 
har indrettet samfundet, her 
grundloven, på en måde, der 
giver mulighed for det gode 
liv for os og vores uundvær-
lige fæller, naturen. For ek-
sempel er den private ejen-
domsret ukrænkelig, mens 
landmanden via sit arbejde 
og ejerskab har forurenet 
vores åer, søer, fjorde og 
have. De love, der er lavet, 
eller som Løkkes regering 
før og nu forsømte at lave, 
er meget iltfattige og util-
strækkelige. Alle love oven 
på Grundloven kan komme 
og gå, så vores natur, vores 
fælles sølje, vi lever og eksi-
sterer på, er ikke beskyttet 
af Grundloven. Har andre 
lande en grundlov, der be-
skytter naturen? Ja, det har 
149 lande i verden. Er der 
vilje hos de politiske partier? 
Ja, hos SF, Enhedslisten, 
Alternativet og de Radikale 
– så dér ligger den, indtil 
stærke grønne vinde blæser 
i retning af vindbøjtlerne, de 
andre partier.

Kuld nummer to
 Porten til sommeren er spar-

ket godt og grundigt åben. 
Vejret er lidt op og ned, men 
den natur, der ikke er nak-
ket af os, er i fuld gang med 
reproduktion nu. For eksem-
pel er humlebierne allerede i 
juli færdige med at lave nye 
dronninger, der flyver ud og 
putter sig i et hul til næste år, 
og så er cirklen sluttet igen; 
heldigvis. På fælleden har vi 
gransanger, musvit, gærde-
smutte med flere, som alle 
kan have flere kuld unger, så 
de er snart færdige med før-
ste kuld og starter på andet; 
imens går vi andre på som-
merferie. 

Ud i busken
Jeg under alle at komme ud i 
sommerlandet og være i na-
turen, lugte til fyrretræerne 
og lyngen, høre vinden i træ-
erne og fuglefløjt eller -larm, 
mærke det varme sand un-
der fødderne, ral og tang i 
opskylningszonen og lyset 
og temperaturen, der skifter 
konstant. Gå hjem bagefter 
og vær taknemmelig, men 
vær ikke naiv. Der er desvær-
re ikke stærk sammenhæng 
mellem naturoplevelser og 
handlekompetence. Forstået 
således, som en forsker for-
klarede mig, at hvis vi blev 
aktivt handlende politiske 
væsener af naturoplevelser, 

så havde vi ikke en klima- el-
ler biodiversitetskrise. 

Handl også når du 
handler
Alle har fået små og store 
naturoplevelser via skolen el-
ler i weekenden. 97 procent 
véd, at det konventionelle 
landbrug fucker med vores 
grundvand og alt det andet. 
Alligevel er størstedelen af 
kødet, vi kan købe i Netto, 
Rema1000, Coop365 med 
flere stadig konventionelt. Så 
koblingen mangler mellem 
viden og kompetence til at 
handle. Om du er topskatter, 
har trange kår, eller har nok, 
er ræverød eller blå, har fa-
milie eller ej, er sort, lys, le-
verpostej eller grå i toppen, 
så handl. Kontakt lokalpoliti-
kerne, landspoltikerne, pro-
ducenterne, de store fonde, 
lobbyisterne i Landbrug & 
Fødevarer, din lamme onkel 
med flere. Handl med din 
pengepung, handl med invol-
vering og/eller medlemskab 
i forenings-Danmark. 

Vi ses sikkert på fælle-
den blandt ryttere, gående, 
løbende, hunde-i-snor-
holdende, cyklende, rul-
leskiende, travende, slen-
trende, ihåndholdende, 
fuglekiggende, fourageren-
de, sommerfuglespottende, 

plantebeundrende, orien-
teringsløbende, rollespil-
skæmpende, sjælesørgende 
og friluftsfrådende.

Aftenskumring - nu tjekker 
natsværmer og flagermus 
ind
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HANS TAUSENS KIRKE
islandsbryggessogn.dk

 

 
GUDSTJENESTER

Sognepræst Ghita Katz Olsen (Kbf.)
Tlf. 32 54 03  94 – mail: gho@km.dk
Mandag fridag

Sognepræst Lars Ahlmann Olesen
Tlf. 29 12 84 14 – mail: lao@km.dk
Mandag fridag

Sognepræst Jeanette Sauerberg
Tlf. 40487788 – mail: jesa@km.dk
Mandag fridag 

Sogne- og studenterpræst  
Inger Lundager
Tlf. 40 14 64 26 – mail: ilk@km.dk
Mandag fridag

Studenter- og sognepræst
Camilla Aggersbjerg
Tlf.: 51 41 10 50 – mail: caag@km.dk
Mandag fridag

Organist Britta Bugge Madsen
Tlf. 27 12 14  09  
mail: brittabuggemadsen@gmail.com
Mandag fridag Kirkens kontor

Kigkurren 8A 2. th., 
2300 Kbh. S. Tlf. 32 57 41 96. 
islandsbrygges.sogn@km.dk
Hverdage kl. 10-13,  
tirsdag tillige kl. 16-18.
Lørdag lukket.

Følg os på  
Facebook og Instagram

SOMMERFEST: CAFÉ MED 
FÆLLESSANG   
ONSDAG DEN 26. JUNI KL. 13-15 
Har du lyst til at nyde en dejlig sommerdag i godt selskab med 
fællessang og hygge? 

Så kom til sommerfest i Hans Tausens Kirke. Arrangementet byder på 
kaffe, kage og fællessang fra højskolesangbogen, hvor alle er velkomne. 

Tag din ven, dit familiemedlem eller din nabo under armen og kom med til en 
hyggelig eftermiddag i haven ved Hans Tausens Kirke!

BØRNEFØDSELSDAG: 
KONCERT MED 
SIGURD BARRETT 
SØNDAG DEN 8. SEPTEMBER KL. 14 

Vi fejrer, at Hans Tausens Kirke fylder 100 år med en koncert 
for børn. 

Det er med Sigurd Barrett, og efter koncerten er der lagkage 
og boller i kirkens have. Det er med gratis adgang, og det er 
først til mølle. 

ULVETIMEN     
ONSDAG DEN 19. JUNI KL. 17-19 

Sognepræst Jeanette Sauerberg inviterer alle børnefamilier i kirke. 

Bagefter spiser vi sammen. Hvis vejret er godt, griller vi i haven. 
Pris for mad: Voksne 30 kr., børn spiser gratis. 
Ingen tilmelding - alle er velkomne. 

GRAFFITI PÅ 
PLANKEVÆRKET  

Kirkens plankeværk har for nylig gennemgået en stor forvandling, 
da det kort før pinse fik besøg af kunstneren Mix Madsen. 

Kom forbi og se det færdige resultat – og se et foto af 
processen her. 

Søndag den 16. juni 
kl. 11 
Højmesse  
med sognepræst Lars Ahlmann 
Olesen 

Søndag 23. juni 
kl. 11 
Højmesse 
med sognepræst Inger Lundager 

Søndag 30. juni 
kl. 11  
Højmesse 
med sognepræst Camilla 
Aggersbjerg 

Søndag 7. juli 
kl. 11  
Højmesse 
med sognepræst Ghita Katz 
Olsen 

Søndag 14. juli 
kl. 11  
Højmesse 
med sognepræst Ghita Katz 
Olsen 

Søndag 21. juli 
kl. 11  
Højmesse 
med sognepræst Ghita Katz 
Olsen

Søndag 28. juli 
kl. 11  
Højmesse 
med sognepræst Lars Ahlmann 
Olesen

Kirkekaffe bagefter - alle er 
velkomne!

13. juni 2024




